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Inwestycje 
pod nadzorem NOWA  

STRONA INTERNETOWA  
„ZIEMI SOCHACZEWSKIEJ” 

CZEKA  
NA TWOJE OGŁOSZENIE

 Q Wniosek o zwołanie nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu złożyły w ostatni piątek kluby radnych 
PiS i Sochaczewskiego Forum Samorządowego. Radni chcą przyjrzeć się inwestycjom  
w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego, czyli popularnym „Ogrodniku”  
i Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym z Załuskowie

WSZYSTKO NA REMONT 
WSZYSTKO NA BUDOWĘ

Konkursy  
dla NGO

str. 4

Mieszkania 
za 1%

str. 4

Pijani 
kierowcy

str. 5

Leonów z 
problemami

str. 6

Piwnica pod 
Baranami

str. 10

Jedyna taka 
na Mazowszu

str. 13

W NUMERZE

Usługi ślusarsko-spawalnicze

SPAW - MONTER
- spawanie aluminium
- balustrady, schody
- konstrukcje stalowe

więcej str. 2

Plebiscyt na Sochaczewskiego 
Sportowca i Trenera Roku

 Q Już wkrótce, po raz drugi, wybierzemy Sochaczew-

skiego Sportowca i Trenera Roku, poznamy też nazwi-
ska kilkudziesięciu stypendystów burmistrza, którzy w 
2013 roku sięgnęli po najwyższe laury w kilku sztan-

darowych dla miasta dyscyplinach. W czasie Gali Mi-
strzów Sportu burmistrz wręczy nagrody i wyróżnienia 
tym, którzy w największym stopniu zaangażowali się w 
promocję sportu, zdrowego stylu życia, wrócili do do-

mów z medalami i tytułami mistrzowskimi
więcej str. 3

 QMinęło już półtora roku, odkąd Koleje Mazowieckie i 
PKP InterCity przestały honorować „wspólne” bilety. To 
uderza w tych mieszkańców Sochaczewa, którzy muszą 
codziennie dojeżdżać do Warszawy. Poseł Maciej Małec-

ki od wielu miesięcy zabiega o zmianę tego stanu rzeczy
więcej str. 7

Co z tymi biletami?
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie  
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza  
w Sochaczewie 
46 862-55-12 
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów  
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii  
sieci wodociągowej  
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGM) 660-477-130
awarie  
wodno-kanalizacyjne 
(tylko ZGM)
660-477-129 
ZKM 46 862-99-27 
ZUS 46 862-64-33
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Na termomodernizację i 
remonty budynków oświato-
wych oraz solary w DPS Mło-
dzieszyn, powiat sochaczewski 
wydał łącznie ponad 3,5 mln 
złotych. Przy realizacji termo-
modernizacji sochaczewskiego 
Zespołu Szkół Rolnicze Cen-
trum Kształcenia Ustawicz-
nego oraz MOW w Załusko-
wie Zarząd Powiatu podnosił 
nie tylko argument dotyczą-
cy obniżenia kosztów ogrze-
wania, ale i poprawy estetyki 
obiektów. W praktyce przed-
sięwzięcia oceniane są bardzo 
różnie. Władze powiatu po-
strzegają je jako spektakularny 
sukces. Opozycja nie jest tak 
entuzjastyczna i domaga się 
wyjaśnień. 

W przypadku pierwszej z 
placówek przeszkody w reali-
zacji przedsięwzięcia były nie-
bagatelne. W trakcie remon-
tu placówka została zalana. 
Woda dostała się do części po-
mieszczeń lekcyjnych, co unie-
możliwiło przeprowadzanie 
w nich zajęć. Według części 
mieszkańców, za zalanie szko-
ły odpowiada przede wszyst-
kim Starostwo Powiatowe. Za-

rzucają mu nie tylko zwlekanie 
z rozpoczęciem remontu, ale i 
brak dbałości, by w umowie z 
wykonawcą należycie zabez-
pieczyć szkołę na wypadek ta-
kiej sytuacji. Władze powia-
tu broniły się, że wykonawcę 
udało wyłonić się dopiero w 
czwartym przetargu. Z kolei 
zalane pomieszczenia miały fi-
nalnie zostać wyremontowa-
ne na koszt wykonawcy. Pomi-
mo to pozostało pytanie - czy 
do takich komplikacji w ogóle 
musiało dojść? 

Wątpliwości z tym związa-
ne okazały się na tyle poważ-
ne, że zasiadający w Radzie Po-
wiatu radni PiS zdecydowali się 
złożyć wniosek o zwołanie nad-
zwyczajnej sesji. Poparł ich klub 
Sochaczewskiego Forum Sa-
morządowego.

- Bezpośrednim powo-
dem złożenia wniosku są nie-
prawidłowości, do jakich do-
szło w naszym odczuciu przy 
wymianie dachów - powie-
dział nam radny Szymon 
Ziółkowski. - Dotyczą one 
głównie technicznej strony in-
westycji. Przedsięwzięcia były 
już przedmiotem prac komisji 

rewizyjnej. Uważamy jednak, 
że zostały one przeanalizowa-
ne w niewystarczający sposób. 
Wnioski powinny zostać sfor-
mułowane i dokładnie przed-
stawione na forum całej Rady 
Powiatu. 

Radny Ziółkowski wycho-
dzi z założenia, że jeżeli rada 
zleca przeprowadzenie kontro-
li, to ona jest organem właści-
wym do przedstawienia wyni-
ków. W ocenie radnego, prace 
komisji prowadzone były nie-
zgodnie z regulaminem, po-
minięto część faktów oraz 
wniosków zgłaszanych przez 
jej członków. 

Podobne odczucia ma rad-
ny Dariusz Dobrowolski z So-
chaczewskiego Forum Samo-
rządowego. Jak nam przekazał, 
poparcie wniosku PiS powodo-
wane było troską o prawidłowe 
przeprowadzenie „sztandaro-
wych” powiatowych inwestycji.

 - W takim przypadku 
uważam, że jakiekolwiek nie-
ścisłości czy wątpliwości po-
winny być jak najszybciej 
rozwiane. Mówimy tu o milio-
nowych kwotach, dlatego też 
nie należy bagatelizować takich 

spraw - mówi. - Chcemy spo-
kojnie omówić obydwie inwe-
stycje i wyciągnąć wnioski z ich 
realizacji. Ważne jest, by w sa-
morządzie tego typu zagadnie-
nia traktowane były transpa-
rentnie. 

Wniosek w sprawie zwo-
łania nadzwyczajnej sesji Rady 
Powiatu trafił do przewodni-
czącej Haliny Pędziejewskiej w 

piątek 17 stycznia. Podpisało go 
ośmiu radnych. Ponieważ zgod-
nie z przepisami przewodniczą-
ca ma siedem dni na zwołanie 
sesji, powinna odbyć się ona naj-
później w piątek 24 stycznia. Do 
czasu oddania gazety do druku 
nie otrzymaliśmy informacji do-
tyczącej jej dokładnego terminu. 
Do tematu wrócimy.

Agnieszka Poryszewska 

Powiatowe 
inwestycje pod lupą

 Q Wniosek o zwołanie nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu złożyły w ostatni piątek kluby radnych PiS i Sochaczewskiego 
Forum Samorządowego. Radni chcą przyjrzeć się inwestycjom w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia 
Ustawicznego, czyli popularnym „Ogrodniku” i Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym z Załuskowie.

Rada Powiatu powinna zapoznać się z wynikami prac komisji 
rewizyjnej - mówi Szymon Ziółkowski

Podczas remontu dachu w „Ogrodniku” doszło do zalania części sal lekcyjnych
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REKLAMA

Najbardziej emocjonującą 
częścią Gali Mistrzów Sportu, 
planowaną na 14 lutego, będzie 
zapewne ogłoszenie wyników 
dwóch plebiscytów na Sportowca 
i Trenera 2013 Roku. 

Przez 20 dni, na stronie www.
plebiscyt.sochaczew.pl, każdy bę-
dzie mógł oddać głos na, jego zda-
niem, najlepszego, najbardziej 
skutecznego, najbardziej utytułowa-
nego i szanowanego w środowisku 
sportowca lub trenera. Głosowanie 
kończymy 9 lutego, o północy. 

Jesienią 2012 roku nasz samo-
rząd ustanowił własne nagrody i 
wyróżnienia za osiągnięte wyniki 
sportowe w krajowym i między-
narodowym współzawodnictwie, 
po które mogą sięgać nie tylko za-
wodnicy, ale też trenerzy i inne oso-
by wspierające sochaczewskie śro-
dowisko sportowe. Ludzie od lat 
angażujący się w trenowanie mło-
dzieży, wspierający sport finanso-
wo, organizujący mecze i zawo-
dy, rozsławiający Sochaczew na 
polskich i zagranicznych arenach 
mogą być wyróżnieni na kilka spo-
sobów. Są to nagrody finansowe, 
honorowe wyróżnienia i statuetki 
oraz tytuły Sochaczewskiego Spor-
towca, Trenera i Działacza Roku. 

- Nagrody, w zależności od stop-
nia, to od 200 do 1000 zł, są przyzna-

wane za uzyskanie wysokiego wyni-
ku np. na mistrzostwach Polski, na 
Uniwersjadzie, mistrzostwach Eu-
ropy, mistrzostwach Polski młodzie-
żowców, czy Ogólnopolskiej Olim-
piadzie Młodzieży. Na nagrodę mogą 
też liczyć młodzi zawodnicy, jeśli uzy-
skany przez nich wynik ma duże 

znaczenie dla rozwoju sportu w mie-
ście lub w szczególny sposób promu-
je Sochaczew - wyjaśnia Agata Kaliń-
ska dyr. Centrum Kultury, Promocji, 
Sportu, Turystyki i Organizacji Poza-
rządowych.

Tytuł „Sochaczewski Sporto-
wiec Roku” przyznaje się w każ-
dym roku jednej osobie, która 
osiągnęła wysokie wyniki sporto-
we, spośród 10 kandydatur zgło-
szonych przez Sochaczewską Radę 
Sportu (SRS). Wyboru dokonu-
ją mieszkańcy w otwartym głoso-
waniu. W ten sam sposób wybiera 
się, ale spośród 5 kandydatur zgło-
szonych przez SRS, „Sochaczew-
skiego Trenera Roku”. Tytuł „So-
chaczewski Działacz Sportowy 

Roku” przyznaje osobiście bur-
mistrz . Wnioski o nagrody i wy-
różnienia opiniuje specjalna ko-
misji powołana przez burmistrza, 
a wyniki jej pracy poznamy pod-
czas Gali Mistrzów Sportu. 

Tego dnia poznamy nie tyl-
ko nagrodzonych, Sochaczew-

skiego Sportowca, Trenera i 
Działacza Roku, ale też dowiemy 
się, ilu wybitnych zawodników 
otrzymało stypendia sportowe 
fundowane przez samorząd. W 
zależności od skali sukcesu za-
wodnik może otrzymać od 100 
do nawet 1000 zł miesięcznie. 
W 2012 roku, w pierwszej edycji 
programu, burmistrz przyznał 
44 stypendia, w minionym roku 
było ich już 53, a w tym? 

- Z pewnością nie mniej, bo za 
nami udany rok dla sochaczew-
skich sportowców. Warto choćby 
wspomnieć, że RC Orkan utrzy-
mał się w Ekstralidze rugby, na 
Ogólnopolskiej Olimpiadzie Mło-
dzieży jego zawodnicy wywal-
czyli złoty medal, a seniorzy wró-
cili z brązem z Mistrzostw Polski 
w rugby 7. SKTS zdobył brązowy 
medal Drużynowych Mistrzostw 
Polski, w I Grand Prix Polski Na-
talia Partyka zajęła pierwsze miej-
sce, a Magdalena Szczerkowska 
z Mistrzostw Seniorek w tenisie 
stołowym przywiozła dwa złote 
krążki. Medalami obsypani zo-
stali także sochaczewscy judocy - 
wylicza dyr. Kalińska.  (dw)

Plebiscyt na Sochaczewskiego 
Sportowca i Trenera Roku

Nominowani do tytułu  
Sportowca Roku 2013
1. Adrian Binienda  
    (piłka nożna)
2. Krzysztof Buczyński  
    ( sztuki walki)
3. Maciej Cichocki ( judo)
4. Kacper Kamiński  
    (motocross)
5. Konrad Kaczmarek  
    (lekkoatletyka)
6. Natalia Partyka  
    ( tenis stołowy)
7. Dawid Plichta ( rugby)
8. Magdalena Szczerkowska  
    (tenis stołowy)
9. Karolina Traczyk (rugby)
10. Alicja Ulicka  
     (pływanie)

Nominowani do tytułu 
Trenera Roku 2013
1. Paweł Domański  
    (pływanie)
2. Arkadiusz Sobieraj  
    (judo)
3. Marcin Stencel rugby)
4. Bartosz Targaszewski  
    (piłka nożna)
5. Bogdan Wróbel (rugby)

 Q Już wkrótce, po raz drugi, wybierzemy Sochaczewskiego Sportowca i Trenera Roku, poznamy 
też nazwiska kilkudziesięciu stypendystów burmistrza, którzy w 2013 roku sięgnęli po najwyższe 
laury w kilku sztandarowych dla miasta dyscyplinach. W czasie Gali Mistrzów Sportu burmistrz 
wręczy nagrody i wyróżnienia tym, którzy w największym stopniu zaangażowali się w promocję 
sportu, zdrowego stylu życia, wrócili do domów z medalami i tytułami mistrzowskimi. 

21 stycznia,  
na miejskim portalu 
Sochaczew.pl, rusza 
otwarte dla wszystkich 
głosowanie. Do wyboru 
mamy 10 nominowa-
nych sportowców  
i 5 kandydatów do 
tytułu Trenera Roku.
Oto oni:

Przez 20 dni, na Sochaczew.pl, każdy będzie 
mógł oddać głos na, jego zdaniem, najlepszego, najbar-
dziej skutecznego, najbardziej utytułowanego i szanowa-
nego w środowisku sportowca lub trenera. Głosowanie 
kończymy 9 lutego, o północy.

Ubiegłoroczna gala Sportowca Roku

Głosuj na:
www.plebiscyt.

sochaczew.pl
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Projekt potrwa do 2015 roku. 
Obejmuje siedem samorządów: 
Jelenią Górę, Tomaszów Mazo-
wiecki, Wieliszew, Ożarów Ma-
zowiecki, dwie dzielnice Warsza-
wy - Żoliborz i Pragę Północ oraz 
Sochaczew. W jego realizację za-
angażowane jest również Stowa-
rzyszenie Interwencji Prawnej. 

- Chcemy przede wszystkim 
dokonać rzeczowej i niezależnej 
oceny, jak w praktyce wygląda 
współpraca samorządów z orga-
nizacjami pozarządowymi, które 
działania można poprawić, wy-
konać lepiej, w czym pomóc na-
szym partnerom. Wiele działań 
nie wymaga nakładów fi nanso-
wych, albo bardzo niewielkich. 
Takim przykładem z rodzime-
go podwórka jest udostępnianie 
sali konferencyjnej w kramni-
cach wszystkim zainteresowa-
nym stowarzyszeniom i funda-
cjom funkcjonującym na terenie 
Sochaczewa. Od połowy minio-
nego roku mogą tam organizo-
wać szkolenia, kursy - mówi z-ca 
burmistrza Marek Fergiński.

Celem trwającego przed-
sięwzięcia jest wypracowanie i 
wdrożenie modelu współpracy 
jednostek samorządu terytorial-
nego z organizacjami pozarzą-
dowymi.

- Chodzi o poprawę jej ja-
kości oraz wypracowanie czy-
telnego modelu, z którego sko-
rzystać będzie mogła każda 
organizacja z sektora NGO - po-
wiedział nam kierownik refera-
tu projektów społecznych UM 
Daniel Jarosz. - By móc w peł-
ni wykorzystać potencjał orga-
nizacji społecznych, ważne jest 
uporządkowanie sposobów ich 
uczestnictwa w konsultowa-
niu projektów i prawa lokalne-
go. Tylko w ten sposób możemy 
rozwijać współpracę tego sekto-
ra z samorządem. 

Pomimo że w ostatnich la-
tach możemy zaobserwować 
wzmocnienie pozycji sekto-
ra NGO w relacjach z władzami 
lokalnymi, nadal wiele brakuje 

nam do standardów krajów Eu-
ropy Zachodniej. 

- W Sochaczewie, w po-
równaniu z innymi podobnymi 
miastami, dzieje się naprawdę 
dużo. Powołanie Rady Pożytku 
Publicznego, Rady Sportu  czy 
ostatnio budżet obywatelski to 
kolejne kroki mające zachęcić 
obywateli do czynnego uczest-
nictwa w życiu publicznym - 
mówi Daniel Jarosz. 

Przykładów faktycznie nie 
trzeba szukać daleko. Burmistrz 
już na samym początku kaden-
cji zniósł dla sektora NGO opłaty 
za korzystanie z hal sportowych 
przy szkołach, obiektów należą-
cych do MOSiR, pomieszczeń w 
ośrodkach kultury, boisk. Regu-
larnie organizowane są szkolenia 
dla NGO. Ratusz na niezmienio-
nym poziomie utrzymuje wyso-
kość dotacji, jakie dzieli corocznie 
w otwartych konkursach ofert. 
W minionym i w tym roku wy-
niosła ona aż 820 tys. zł. 

- Działania w ramach pro-
jektu mają charakter bardziej 
proceduralny. Są jednak nie 
mniej ważne dla rozwoju roli 
NGO. Za nami już pierwsze spo-
tkanie przedstawicieli organi-
zacji. Zachęcamy kolejne z  nich 
do kontaktowania się z nami. Ich 
głos jest dla nas bardzo ważny - 
dodaje Daniel Jarosz. 

Ratusz chce, by każda z orga-
nizacji wypowiedziała się na te-
mat współpracy z samorządem. 
Niezmiernie istotne są wszelkie 
pomysły, oczekiwania, ale rów-
nież informacje o napotkanych 
dotychczas problemach. Dzięki 
zebranym danym powstać ma 
ocena współpracy z samorzą-
dem. Przedstawiciele fundacji In-
stytut Badań nad Demokracją i 
Przedsiębiorstwem Prywatnym 
będą kontaktować się z organiza-
cjami również telefonicznie i dro-
gą elektroniczną. 

 - Wszystkich zainteresowa-
nych zachęcam do odwiedzenia 
strony internetowej dobrerzadze-
niewsamorzadzie.pl. W dalszej 
części przedsięwzięcia planujemy 
również szkolenia dla pracow-
ników zajmujących się NGO i 
konsultacje społeczne. Na całość 
działań otrzymaliśmy 100-pro-
centowe dofi nansowanie unijne - 
mówi Daniel Jarosz.  - Finalnym 
„produktem” naszego projek-
tu będzie zaś uniwersalny doku-
ment regulujący zasady współ-
pracy samorządu i organizacji 
pozarządowych. 

Agnieszka Poryszewska 

 QSochaczew trafi ł na dru-
gą pozycję listy rankingowej 
Ministerstwa Administracji i 
Cyfryzacji dotyczącej do-
fi nansowania projektu e-
-Klient. Dzięki niemu mamy 
szansę na rozwój admini-
stracji elektronicznej w na-
szym mieście.

Wartość przedsięwzię-
cia to blisko 1,5 mln zł. To 
kolejne środki zewnętrz-
ne, po które sięgnął Socha-
czew. Przypomnijmy, że w 
ostatnich latach m. in. dwu-
krotnie udało się pozyskać 
pieniądze na komputery i 
dostęp do Internetu dla naj-
uboższych, z kolei w socha-
czewskich szkołach organi-
zowane są bezpłatne zajęcia 
dodatkowe. Trwa również 
projekt skierowany do sek-

tora organizacji pozarządo-
wych. 

- Jeżeli chodzi o e-Klien-
ta, naszymi partnerami 
są miasto i powiat Żyrar-
dów oraz gminy Kampinos 
i Nowa Sucha. To że do-
staniemy pieniądze jest 
już pewne. Oczekujemy na 
podpisanie umowy o dofi -
nansowanie. Dlatego też nie 
chcę wyprzedzać faktów i 
wchodzić w jego szczegó-
ły. Na to wszystko przyjdzie 
jeszcze czas - powiedział 
nam kierownik referatu 
projektów społecznych UM 
Daniel Jarosz. 

Jak ustaliliśmy, „e-
-Klient” ma ruszyć w naj-
bliższych tygodniach. W 
ratuszu trwają już działa-
nia dotyczące jego wdroże-
nia. (ap) 

 QBurmistrz Piotr Osiec-
ki zdecydował o ogłosze-
niu dwóch otwartych kon-
kursów ofert, w których po 
łącznie aż 820.000 zł dotacji 
mogą sięgnąć sochaczew-
skie kluby sportowe, UKS-y, 
stowarzyszenia i fundacje.

Chodzi o pieniądze na 
promocję sportu, organizację 
zajęć rekreacyjnych i waka-
cyjnych wyjazdów dla dzieci 
z niezamożnych domów, ak-
tywizację seniorów i osób nie-
pełnosprawnych a także na 
walkę z alkoholizmem i zjawi-
skiem narkomanii.

Na składane przez organi-
zacje pozarządowe oferty reali-
zacji zadań z zakresu sportu, 

ratusz czeka do godz. 16.00, 7 
lutego. Na oferty z zakresu po-
mocy społecznej, profi laktyki 
i szeroko rozumianej współ-
pracy miasta z organizacjami 
pozarządowymi ratusz czeka 
do godz. 16.00, 6 lutego. Treść 
ogłoszeń, wzory wniosków, za-
sady podziału pieniędzy, stoso-
waną przy ocenie ofert punk-
tację - zainteresowani znajdą 
w Biuletynie Informacji Pu-
blicznej UM pod adresem: 
h t t p : / / w w w . s o -
c h a c z e w . p l / h o m e /
www/2515?title=Konkursy-do
tacje&fi lterId=5&tabId=76&pi-
d=2515&sochaczew

Do sprawy wrócimy w na-
stępnym numerze

 QW ostatnich dniach so-
chaczewski Urząd Miejski 
rozesłał do lokatorów zajmu-
jących mieszkania komunal-
ne pisma, w których zachę-
ca ich do wykupu lokali po 
bardzo korzystnej cenie. 

Za 1% wartości ustalonej 
przez rzeczoznawcę dotych-
czasowy najemca może prze-
jąć mieszkanie na własność, 
ale tak atrakcyjne warunki 
obowiązywać będą tylko do 

końca roku, zatem warto się 
pospieszyć, spłacić ewentu-
alne zaległości wobec Zakła-
du Gospodarki Komunalnej 
i złożyć w ratuszu stosowny 
wniosek. 

Jak powiedziała nam 
Agnieszka Kupryjaniuk, na-
czelnik Wydziału Gospodarki 
Lokalowej UM, miasto prze-
znaczyło do sprzedaży ok. 170 
lokali mieszkalnych i to ich 
najemcy otrzymali propozy-
cję wykupu. Zgodnie z paź-

dziernikową uchwałą Rady 
Miasta, osoby wykupujące 
mieszkanie przed 31 grudnia 
2014 roku skorzystają z 99% 
bonifi katy, tj. przejmą swo-
je M za 1% ceny. W kolejnych 
latach ulga zacznie spadać. W 
2015 za lokal trzeba będzie za-
płacić 25% jego wartości usta-
lonej przez rzeczoznawcę, w 
2016 już 50%, w 2017 opła-
ta wzrośnie do 75%, a w 2018 
nie będzie już żadnych ulg. 
Uchwała RM weszła w życie 

22 listopada, a to znaczy, że 
jest obowiązującym prawem i 
można już składać wnioski o 
wykup mieszkania. 

- Dziś za przejmowane 
na własność M trzeba za-
płacić średnio 3-4 tys., a od 
stycznia 2015 roku będzie to 
już kilkadziesiąt tysięcy zło-
tych. Podstawowy warunek, 
by ruszyła procedura wyku-
pu, to uregulowanie wszyst-
kich zaległości wobec ZGK – 
wyjaśnia A. Kupryjaniuk. 

Dlaczego warto być wła-
ścicielem, a nie najemcą? 
Właściciel współdecyduje o 
stawkach opłat we wspólno-
cie, może skutecznie doma-
gać się ich obniżenia. Miesz-
kanie własnościowe można 
zapisać w spadku, przekazać 
najbliższej rodzinie, zapew-
nić życiowy start wnukom. 
Od pewnego czasu rząd pra-
cuje też nad rozwiązaniami, 
które pozwolą osobom sa-
motnym spisać bezpieczną 

umowę o tzw. odwróconej 
hipotece. W tej formule se-
nior zapisuje swoje mieszka-
nie bankowi lub specjalnemu 
funduszowi, a ten dożywot-
nio wypłaca mu comiesięcz-
ną „rentę”. Kolejny plus jest 
taki, że właściciel może pod 
zastaw mieszkania zaciągnąć 
kredyt hipoteczny, a każda 
złotówka włożona w remont 
lokalu, wymianę okien czy 
instalacji, podnosi jego ryn-
kową wartość. 

Dobre Rządzenie 
w Sochaczewie

 Q Rozpoczął się 
kolejny projekt 
unijny, którego 
głównym partnerem 
jest  Sochaczew. 
Warte ponad 820 tys. zł 
przedsięwzięcie 
pilotuje prestiżowy 
Instytut Badań nad 
Demokracją 
i Przedsiębiorstwem 
Prywatnym.

E-Klient za 1,5 mln

Konkursy dla NGO

Mieszkania do wykupienia za 1% wartości

W Kramnicach odbyło się już pierwsze spotkanie 
z przedstawicielami sochaczewskiego sektora NGO

Znajdziesz nas na portalu społecznościowym FaceBook 
https://www.facebook.com/ziemia.sochaczewska
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2 stycznia

Nieznany sprawca ukradł 
blisko 770 litrów oleju napę-
dowego z ciągnika siodłowego 
zaparkowanego w miejscowo-
ści Dachowa.

3 stycznia

W Paprotni doszło do 
wypadku drogowego. Wstęp-
nie ustalono, że kierujący po-
jazdem marki Honda Accord 
podczas wyprzedzania dopro-
wadził do czołowego zderze-
nia z BMW. Do szpitala trafił 
sprawca zdarzenia, kierująca 
BMW i jej 6-letni syn.

4 stycznia

Policjanci otrzymali zgło-
szenie o mężczyźnie leżącym 
na klatce schodowej bloku 
przy ulicy Senatorskiej. Ponie-
waż nie było możliwości prze-
kazania nietrzeźwego pod 
opiekę rodziny, umieszczono 
go w policyjnym areszcie do 
wytrzeźwienia.

Nieznany sprawca ukradł 
złotą biżuterię z budynku 
mieszkalnego w miejscowo-
ści Gaj.

5 stycznia

Mieszkanka Sochaczewa 
zgłosiła, że nieznany spraw-
ca wybił tylną szybę w pojeź-
dzie marki Opel Astra i ukradł 
koło zapasowe. Do zdarzenia 
doszło na Osiedlu Kolejo-
wym.

7 stycznia

Nieznany sprawca włamał 
się do piwnicy, skąd ukradł 
odkurzacz i wiertarkę. Do 
zdarzenia doszło przy ulicy 
Żwirki i Wigury.

8 stycznia

Mieszkaniec Sochaczewa 
za pośrednictwem portalu au-
kcyjnego kupił telefon komór-
kowy, lecz pomimo wpłaty 
pieniędzy zamówionego to-
waru nie otrzymał.

9 stycznia

Nieznany sprawca ukradł 
29 worków z ekogroszkiem. 
Do zdarzenia doszło przy uli-
cy Chodakowskiej.

Policjanci otrzymali zgło-
szenie, że grupa osób spoży-
wa alkohol na podzamczu. 
Sprawców wykroczenia uka-
rano mandatem.

10 stycznia

Na ulicy Żeromskiego po-
licjanci zatrzymali 20-letniego 
mieszkańca miasta, który po-
siadał przy sobie marihuanę.

64-letni mieszkaniec So-
chaczewa kierował pojazdem 
marki Volkswagen Golf będąc 
po spożyciu alkoholu. Do za-
trzymania zwolennika jazdy 
na „podwójnym gazie” doszło 
w al. 600-lecia.

11 stycznia

Policjanci otrzymali zgło-
szenie, że na ulicy Okrężnej 
leży człowiek. Na miejscu za-
stano nietrzeźwego mężczy-
znę, którego doprowadzono 
do miejsca zamieszkania.

12 stycznia

26-letni mieszkaniec So-
chaczewa kierował pojazdem 
znajdując się w stanie nie-
trzeźwości z wynikiem ponad 
pół promila. Do zatrzymania 
mężczyzny doszło w Kuzno-
cinie.

Kronika policyjna - Kronika policyjna  

Jak podaje Komenda Po-
wiatowa Policji w Sochacze-
wie, w zeszłym roku podczas 
kontroli na naszych drogach 
funkcjonariusze zatrzyma-
li 463 nietrzeźwych kierują-
cych pojazdami. W tym roku 
już dwukrotnie przeprowa-
dzono akcję „Trzeźwy pora-
nek”. Mimo to nadal znajdu-
ją się kierowcy wsiadający za 
kierownicę „pod wpływem”, a 
do tego bez prawa jazdy. Oto 
kilka przykładów.

Policjant Wydziału Ruchu 
Drogowego sochaczewskiej 
komendy, w czasie wolnym 
od służby, zatrzymał kobietę, 
która pod wpływem alkoho-
lu prowadziła auto. 7 stycznia 
w nocy policjant jechał uli-
cą Gawłowską w Sochacze-
wie, gdy zauważył kierujący 
się wprost na niego samochód 
osobowy. Aby uniknąć czo-
łowego zderzenia, funkcjo-
nariusz zjechał na pobocze. 

Ponieważ tor jazdy auta wska-
zywał, że kierowca golfa może 
znajdować się pod wpływem 
alkoholu, policjant pojechał za 
nim, jednocześnie informując 
o swoich podejrzeniach ofice-
ra dyżurnego komendy.

Gdy pojazd wystarczają-
co zwolnił, policjant podbiegł 
do auta, którym kierowała ko-
bieta i zabrał jej kluczyki. W 
rozmowie z nim przyznała się 
do spożywania alkoholu. Po 
chwili na miejsce przyjecha-
li policjanci, którzy zatrzyma-
li kobietę i osadzili ją w poli-
cyjnym areszcie. Okazało się, 
że 49-latka ma prawo jazdy 
od lipca 2013 roku. Konieczne 
było również pobranie krwi, 
ponieważ kobieta nie chciała 
poddać się badaniu na zawar-
tość alkoholu w wydychanym 
powietrzu. 

31 grudnia 44-letni miesz-
kaniec Sochaczewa kiero-
wał autem z wynikiem po-

nad 2 promili oraz pomimo 
czynnego zakazu prowadze-
nia pojazdów wydanego przez 
sąd. Mężczyznę zatrzymano 
na ulicy Traugutta. 1 stycz-
nia 19-letni sochaczewianin 
wsiadł za kółko renault, będąc 
na „podwójnym gazie”. Tego 
samego dnia zatrzymano do 
kontroli drogowej 62 - letnie-
go mężczyznę, który pomimo 
orzeczonego zakazu prowa-
dzenia pojazdów, ponownie 
kierował samochodem pod 
wpływem alkoholu. Miał po-
nad 3 promile. Obydwu męż-
czyzn zatrzymano na ulicy 
Warszawskiej.

Z kolei 5 stycznia 41-let-
ni kierujący pojazdem mar-
ki Peugeot Partner uderzył 
w autobus znajdujący się na 
przystanku przy ul. Wyszo-
grodzkiej. Okazało się, że ten 
kierowca również miał po-
nad 3 promile alkoholu w or-
ganizmie. 

W wyniku akcji „Trzeźwy 
Poranek”, przeprowadzonej w 
piątek 10 i w niedzielę 12 stycz-
nia, funkcjonariusze drogówki 
sprawdzili trzeźwość 500 kie-
rowców - tylko dwóch wsiadło 
do samochodu „po spożyciu”. 

Niestety niedziela przynio-
sła kolejny wypadek z alkoholem 
w roli głównej. 23-letni mieszka-
niec gminy Młodzieszyn kie-
rował pojazdem marki Peuge-
ot 206 i uderzył w przydrożne 
drzewo. Okazało się, że był pija-
ny, miał ponad 3 promile. 30-let-
ni pasażer z obrażeniami ciała 
trafił do szpitala, a kierujący zo-
stał zatrzymany i osadzony w 
policyjnym areszcie. 

To tylko kilka przykładów 
na absolutny brak wyobraź-
ni niektórych kierowców. Być 
może zapowiadana zmiana 
prawa w stosunku do pijanych 
na drodze sprawi, że nie będą 
takim zagrożeniem dla in-
nych. (sos) (jw)

Nie udała się złodziej-
ska wyprawa trzech męż-
czyzn po elementy żeliw-
ne z pieca wypalającego 
cegły w Plecewicach. 

W nocy z 10 na 11 
stycznia złodzieje przesko-
czyli ogrodzenie cegielni, 
podeszli do pieca i zaczęli 
demontować jego elemen-
ty. Przygotowali do zabra-
nia ponad 100 kilogramów 
metalu. Zdobycz mieli za-
miar „upłynnić” w punk-
cie skupu złomu.

Nie zdawali sobie jed-
nak sprawy, że gdy prze-
skakiwali przez płot, 
zostali zauważeni, a infor-
mację otrzymał oficer dy-
żurny w komendzie powia-

towej, który przekazał ją 
natychmiast do komisaria-
tu w Młodzieszynie, któ-
remu podlega teren Plece-
wic. Na miejsce podjechał 
radiowóz z dwoma funk-
cjonariuszami, którzy roz-
poczęli penetrację terenu 
cegielni. 

Złodzieje na widok 
funkcjonariuszy z latar-
kami pozostawili przygo-
towany łup i rzucili się do 
ucieczki. Policjanci jed-
nak byli szybsi od złodziei 
i ujęli ich w bezpośrednim 
pościgu. Zdemontowane 
elementy pieca wróciły 
do właściciela, a  trzech 
sprawców w wieku od 36 
do 50 lat stanie przed są-
dem. (jw)

 Q Opuszczony, prze-

znaczony do rozbiórki 
budynek przy ul. Grun-

waldzkiej 10 A został 
podpalony, ale na szczę-

ście straż w porę usunę-

ła zagrożenie. Do zda-

rzenia doszło w piątek, 
10 stycznia ok. 19.00. Ak-

cja gaśnicza trwała ok. 2 
godzin.

Adres Grunwaldzka 10 A 
to do niedawna budynek ko-
munalny zamieszkiwany przez 
12 rodzin. Od października 
obiekt stał pusty, gdyż decyzją 
burmistrza lokatorów zabra-
no do innych lokali, a partero-

wy barak przeznaczono do roz-
biórki.

Jak nam powiedział z-ca ko-
mendanta powiatowego PSP w 

Sochaczewie Mirosław Gorzki, 
w pełni uzasadnione są podej-
rzenia, że doszło do podpalenia. 
Tego dnia nie było burzy z wy-

ładowaniami atmosferycznymi, 
nie doszło do zwarcia sieci elek-
trycznej, żadna inna natural-
na przyczyna też w zasadzie nie 
wchodzi w grę. Co ważne, zda-
niem strażaków, źródła poża-
ru mogły być aż trzy, gdyż ogień 
rozprzestrzeniał się po budynku 
z kilku punktów.

W gaszeniu pustostanu bra-
ły udział trzy zastępy straży za-
wodowej z Sochaczewa oraz trzy 
zastępy ochotników z Niepoka-
lanowa, Mokasu i Nowych Mo-
stek.

Dochodzenie w tej spra-
wie przejmie teraz policja i być 
może uda się ustalić, kto podło-
żył ogień.

Policjanci  
szybsi od złodziei

Pożar na Grunwaldzkiej

Budynek najprawdopodobniej został podpalony

Nadal jeżdżą na 
podwójnym gazie

 Q Ostatnie tragiczne 
wydarzenia na 
polskich drogach 
spowodowane 
przez nietrzeźwych 
kierowców i duża 
medialna akcja w 
tej sprawie wielu 
kierowców nadal 
niczego nie nauczyły. 
Igrają z własnym,  
a co gorsza, z życiem 
innych. 

Jazda pod wpływem alkoholu przynosi często takie efekty
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NOWA SUCHA

GM. SOCHACZEW
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Droga gotowa
W gminie Iłów zakończo-

no oczekiwaną przez miesz-
kańców inwestycję. Mowa o 
budowie drogi w miejscowości 
Wola Ładowska. 

Łącznie wykonano ki-
lometr nakładki asfaltowej. 

Jest ona złożona z  dwóch 
warstw o szerokości 3,2 me-
tra. Gmina na wykonanie 
drogi otrzymała promesę w 
wysokości 260 tys. złotych 
na usuwanie skutków klęsk 
żywiołowych. (ap)

 Q Pojawiała się szansa, 
że za kilka lat z Choda-

kowa zniknie całkowicie 
ruch tranzytowy. Samo-

rząd województwa ma-

zowieckiego postanowił 
wybudować północną 
obwodnicę Sochacze-

wa. 

Prawdopodobnie pod 
koniec przyszłego roku zo-
stanie uchwalony plan 
przestrzennego zagospo-
darowania województwa 
mazowieckiego. Część pla-
nowanych inwestycji prze-
widziana jest do realizacji 
na terenie powiatu socha-
czewskiego. 

Wśród nich znalazła się 
budowa północnej obwod-
nicy Sochaczewa. Według 
naszych informacji ma ona 
zaczynać się przed Żelazo-
wą Wolą, biec przez Dzię-
glewo oraz Plecewice. Ob-
wodnica przechodziłaby też 
przez Bzurę i omijała Żu-
ków. Droga zostanie po-
prowadzona w kierunku 
miejscowości Ruszki, gdzie 
połączyć miałaby się z dro-
gą 577. 

- Uważam, że budo-
wa obwodnicy omijającej 
nie tylko Żelazową Wolę, 
ale i Chodaków, jest bar-
dzo potrzebna. Nie tylko ze 
względu na bezpieczeństwo 

osób odwiedzających miej-
sce urodzenia Fryderyka 
Chopina, ale także na roz-
wój całego obszaru, przez 
który będzie przebiegała - 
powiedział nam Adam Or-
liński, radny sejmiku woje-
wództwa mazowieckiego. 
- Pamiętajmy jednak, że in-
westycja jest dopiero w fa-
zie projektowej. Odbyły 
się już co prawda pierwsze 
rozmowy z władzami sa-
morządów, przez które bę-
dzie biec trasa. Nie zmie-
nia to jednak faktu, że jest 
to przedsięwzięcie nie tyl-
ko kosztowne, ale i czaso-
chłonne z proceduralnego 
punktu widzenia. 

Radny Orliński przypo-
mina, że w takich przypad-
kach liczyć należy się np. z 
koniecznością wykupu grun-
tów. Poza tym nasze woje-
wództwo znajduje się w kiep-
skiej kondycji finansowej. 

 - Myślę, że o budowie 
możemy myśleć w kontek-
ście przyszłej perspektywy 
unijnej. Jeżeli uzyskaliby-
śmy dofinansowanie, by-
łoby to milowym krokiem 
w kierunku powstania ob-
wodnicy - mówi. 

Przedsięwzięcie doce-
lowo pilotować ma Mazo-
wiecki Zarząd Dróg Woje-
wódzkich. 

Agnieszka Poryszewska 

Gmina Brochów oddała 
do dyspozycji Wojewódzkie-
go Zarządu Melioracji i Urzą-
dzeń Wodnych 0,7 ha (grunt 
pod budowę jazu) gruntów 
przylegających do rzeki Łasica 
w miejscowości Tułowice. 

WZMiUW pozyskało 
środki unijne w wysokości 1,9 
mln zł na pierwszy etap budo-
wy zalewu na wspomnianej 
rzece. Planowany zalew pokry-
je powierzchnię 10 ha. Pierwszy 
etap jego budowy ruszy wcze-
sną wiosną przyszłego roku i 
obejmie budowę jazu spiętrza-
jącego wodę w miejscu znajdu-
jącej się obecnie na rzece prze-
pompowni. Docelowo poziom 

wody ma podnieść się o około 
metr. Po zakończeniu inwesty-
cji dysponentem gruntów po-
zostanie gmina Brochów. W 
przyszłości zalew będzie waż-
ną częścią turystycznego cha-
rakteru Tułowic. Połączony 
za pośrednictwem rzeki Łasi-
ca, znajdujący się w tej miejsco-
wości ośrodek PTTK planuje 
bazę sprzętów umożliwiających 
wodne wycieczki. Nie bez zna-
czenia dla tempa ukończenia 
zalewu jest fakt, że Wojewódz-
ki Zarząd Melioracji i Urządzeń 
Wodnych jest uprawniony do 
pozyskiwania dotacji unijnych 
w wysokości 100 proc. kosztu 
inwestycji. (sss)

Planowana jest zmiana 
układu peronów i przeniesie-
nie całej stacji o kilkaset me-
trów dalej, tuż obok przejazdu 
kolejowego, na szosie wiodą-
cej w kierunku Kozłowa Szla-
checkiego. Projekt zakłada 
zwiększenie bezpieczeństwa 
pasażerów oczekujących do 
tej pory na jednym wąskim 
peronie, z którego dwóch 
stron znajdują się tory. To, 
przy jednoczesnym przejeź-
dzie dwóch pociągów z dużą 
prędkością, stwarzało dla sto-
jących na nim spore zagroże-
nie. W nowym miejscu tory 
będą biegły obok siebie, na-
tomiast dwa perony położone 
zostaną po obu ich stronach. 
Wyjście z nich miałoby pro-
wadzić na wspomnianą szo-
sę, na której kolej planuje po-
łożenie kawałka chodnika dla 
opuszczających stację pasaże-
rów. Niestety zamierzenia ko-
lei mają też dość zasadnicze 
mankamenty.

- Jeżeli wydane mają zo-
stać tak duże kwoty i to z wy-
korzystaniem środków unij-
nych - mówi wójt Maciej 
Mońka - to chyba po to, aby 
warunki poprawić, a nie po-
gorszyć. Poprawi się na pew-

no bezpieczeństwo osób prze-
bywających na peronach, 
natomiast powstanie problem 
z pojazdami. Do tej pory bo-
wiem był  i jest plac obok sta-
cji, gdzie można się zatrzy-
mać. W nowym miejscu go 
nie ma. Dopominam się więc, 
aby utworzyć rodzaj parkingu 
tuż obok peronów, zwłaszcza 
że kolej ma tam odpowied-
ni teren. Wystarczy go trochę 
podnieść i wyrównać. 

Inna sprawa to kasa bile-
towa, która przez lata funk-
cjonowała w murowanym 
budynku kolejowym, ale 

ostatnio przeniesiona została, 
być może z powodu oszczęd-
ności, do małej budki tuż 
obok peronu, zaś w planach 
nowej stacji w ogóle nie zo-
stała uwzględniona. Trzecia 
sprawa to planowana budowa 
kawałka chodnika, zdaniem 
wójta, zbyt krótkiego, aby 
większa liczba opuszczają-
cych perony osób mogła swo-
bodnie się rozejść, nie wcho-
dząc na jezdnię, co, zwłaszcza 
po zmroku, może być niebez-
pieczne.

Niestety, interwencje wój-
ta w tych trzech sprawach 

(parking, kasa i chodnik) nie 
przyniosły na razie rezultatu. 
PKP stoi twardo na stanowi-
sku, że interesują ją tylko tory 
i perony. A pomyśleć, że jesz-
cze kilka lat temu moderniza-
cja tej trasy zakładała przejazd 
bezkolizyjny, więc tunel albo 
wiadukt. Dziś, jak widzimy, 
prawie nic z tych projektów 
nie zostało. W planach jest je-
dynie wiadukt w Łowiczu.

Wójt zarzeka się jednak, 
że będzie z koleją walczył. Ale 
czy w końcu nie przyjdzie do-
łożyć z budżetu gminy?

Małgorzata Pałuba

W Tułowicach 
powstanie zalew

Na tym odcinku rzeki Łasica w przyszłości powstanie zalew

Obok obecnej stacji jest plac, na którym można zaparkować i kasa biletowa

Doczekamy się obwodnicy Żelazowej Woli?

Nowa stacja  
z problemami

 Q W związku z przystosowaniem torów i przejazdów przez poszczególne stacje do prędkości  
pociągów 140 - 160 km/godz., władze kolei od pewnego czasu realizują projekt, który dotarł na 
nasz teren, również do Nowej Suchej. Wójt ma jednak kilka zasadniczych zastrzeżeń.

Sobota 4 stycznia 2014 r. 
była dniem wyjątkowym dla 
dzieci i młodzieży z Zespołu 
Szkół w Kozłowie Szlachec-
kim. Tradycyjnie po prze-
rwie świątecznej odbyła się 
zabawa choinkowa.

Pierwsza część imprezy na-
leżała do maluchów, które wy-
jątkowo dobrze czuły się na 
parkiecie. Kolorowe balony i 
rytmiczne przeboje skłaniały 
do noworocznego szaleństwa 
nawet najmłodszych. Oczywi-
ście wielką atrakcją był św. Mi-
kołaj, który obdarował dzieci 
prezentami. Można było rów-
nież zrobić sobie z nim pamiąt-
kowe zdjęcie. Zanim Mikołaj 
się pożegnał, zaprosił wszyst-
kich do wspólnej zabawy. Rada 

Rodziców ufundowała poczę-
stunek dla uczniów, ale można 
było także udać się do kawia-
renki, w której mamy serwo-
wały herbatę, kawę i ciasto. Gdy 
zapadł zmrok, zmęczone ma-
luchy udały się do domu. Na 
parkiecie pojawiła się młodzież 
gimnazjalna, która szalała do 
godziny 20.00.

Warto też wspomnieć, że 
podczas zabawy choinkowej nie 
tylko się bawiono. Uczniowie 
działali również charytatyw-
nie. Została zorganizowana, pod 
kierunkiem opiekuna Samo-
rządu Uczniowskiego, loteria na 
rzecz Wielkiej Orkiestry Świą-
tecznej Pomocy. Ofiarodawcy 
wyróżniali się charakterystycz-
nymi serduszkami WOŚP.

Halina Dębowska

Udana zabawa w Kozłowie
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REKLAMA

 „SPOŁEM” 

Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców 

w Sochaczewie

Promocja obowiązuje w dniach  
od 21.01 do 27.01.2014

ZS-19

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.
Czekolada 100 g gorzka, mleczna, truskawkowa (E.Wedel)     3,09 zł/szt.
Ser Emdamer z dziurami        20,99 zł/kg
Twaróg chudy i półtłusty 200 g folia (Mlekpol)     2,29 zł/szt.
Boczek wędzony, paski (Stół Polski)      17,69 zł/kg
Szynka chłopska (Duda)       17,29 zł/kg

MAŁA SPIŻARNIA
ZAPRASZA

sklep ze zdrową 
   żywnością, 

artykuły bezglutenowe
Na tyłach  

Urzędu Miasta  
przy parkingu

 731 423 114
ZS-109

Mam! Elektroniczny. 
Dostałem w prezencie. Jak 
przekroczę 0,2 - wyje, że od 
razu muszę go wyłączyć, a 
sam się położyć.

Aż tu ktoś mądry mówi, 
że takie cacko (od 6 do 1600 
zł) każdy musi mieć, i to 
obowiązkowo, w samocho-
dzie, żeby wiedzieć na czym 
jedzie? Przecież chyba wie! 
Ludzie. Jak się nas traktu-
je? I to ma wyeliminować 
tragedie na drogach?  Już 
dawno temu „Wały Jagiel-
lońskie” wyśpiewały: „Piłeś 
- nie jedź, nie piłeś - wypij”, 
a jak wypije, to przecież nie 
będzie szedł, żeby... pod sa-
mochód wpadł.

Dopóki będzie społecz-
ne przyzwolenie na jazdę 
po pijaku, nic nie zrobimy. 
Sochaczew nie jest dużym 
miastem, prawie wszyscy 
się znamy, wiemy i widzi-
my, kto pije i jedzie. Ale 
czy reagujemy? Nie! Mówi-
my tylko - „do czasu”! No 

właśnie, do jakiego czasu? 
Aż kogoś zabije? Tu musi 
zadziałać system wycho-
wawczy i nieuchronne kary 
(śmierć na drodze spowodo-
wana przez pijaka powinna 
być traktowana jak mor-
derstwo). Ważny jest rów-
nież tak zwany czynnik spo-
łeczny, czyli my, reagujący 
szybko na widok samocho-
du jadącego zygzakiem, czy 
naszego biesiadnika wsia-
dającego za kierownicę. 

Producenci i dystrybuto-
rzy alkomatów zacierają ręce, 
bo w końcu i oni zarobią.

Ale nie dajmy sobie 
każdej głupoty, niby dla na-
szego dobra, wcisnąć, bo to 
kolejna próba wyciągnię-
cia pieniędzy z naszej kie-
szeni! W końcu, co pokazał 
ostatni „Trzeźwy poranek” 
w Sochaczewie, większość z 
nas wie, że po pijaku się nie 
jeździ. I do tego nie jest po-
trzebny bat - alkomat.

FAN

Jestem z miasta

Bat alkomat?

Do połowy 2012 roku 
ten sam bilet miesięczny 
uprawniał do jazdy pocią-
gami pospiesznymi TLK 
spółki PKP InterCity i oso-
bowymi Kolei Mazowiec-
kich. Było to wygodne roz-
wiązanie, szczególnie przy 
opóźnieniach pociągów. Pa-
sażer kupował jeden bilet, a 
spółki rozliczały się same. 
Ta współpraca skończyła się 
30 czerwca 2012 r. Od tam-
tej pory Koleje Mazowieckie 
i PKP InterCity nie mogą 
dojść do porozumienia. 

- To z kolei utrudnia ży-
cie mieszkańcom Sochacze-
wa, zwłaszcza tym, którzy 
pracują i uczą się w Warsza-
wie. Wcześniej mogli ela-
stycznie korzystać z usług 
obu przewoźników i wcze-
śniej wrócić do swoich ro-
dzin - mówi poseł Maciej 
Małecki, który od począt-
ku zabiega o przywrócenie 
„wspólnych” biletów.

Poseł tym razem inter-
weniował u Elżbiety Bień-
kowskiej, nowej minister 
infrastruktury i rozwoju. 

- Zabiegam o wspólne 
bilety, bo wielu mieszkań-
ców Sochaczewa zwraca się 
do mnie z tym problemem. 
Sytuację, w której pasaże-
rowie cierpią, bo urzędni-
cy kolejowi nie mogą się 
dogadać w tak prostej spra-
wie, uważam za nienormal-
ną - mówi poseł. -  Żyjemy 
w XXI wieku. Tą samą kar-
tą możemy płacić na całym 
świecie. Korzystać z ban-
komatów, robić przelewy. 
W każdym zakątku świa-
ta możemy wejść do swo-
jej skrzynki mailowej i wy-
słać wiadomość, zdjęcia, czy 

film. Tymczasem z odpo-
wiedzi minister na moją in-
terpelację wynika, że bile-
tów nie ma, bo urzędnikom 
kolejowym na Mazowszu 
brakuje „odpowiedniej me-
todologii”, a pani minister 
Bieńkowska bezradnie roz-
kłada ręce. Nawet komuni-
ści trzydzieści lat temu mie-
li metodologię, bo z tymi 
samymi kartkami na mięso 
człowiek wchodził do róż-
nych sklepów. Inna sprawa, 
że w sklepach nie było mię-
sa. Analizując odpowiedź 
na moją interpelację widzę, 
że mimo zmiany ministra 
nadal nie ma tam zainte-
resowania zwykłymi ludź-
mi. Urzędnicy odbijają pi-
łeczkę, a problem spada na 

ludzi, którzy codziennie 
muszą dojechać do pracy, 
szkoły czy na uczelnię. 

Z odpowiedzi minister 
na interpelację posła wy-
nika również, że przez cały 
2013 rok przedstawicie-
le InterCity i Kolei Mazo-
wieckich spotkali się tylko 
raz: w marcu. Wymienia-
li też maile. Impas trwa, a 
tymczasem pasażerowie w 
przypadku opóźnienia po-
ciągu pospiesznego nadal 
nie mogą wsiąść do osobo-
wego, który właśnie odjeż-
dża z sochaczewskiego pe-
ronu.

Poseł zapewnia, że nadal 
będzie domagał się przy-
wrócenia wspólnych bile-
tów. - O tym trzeba głośno 
mówić i nie zrażać się opo-
rem urzędników. Dodam, 
że pozytywnym ruchem 
PKP InterCity jest urucho-
mienie pociągu pospiesz-
nego „Mazowsze” o 16.00 z 
Warszawy. Mam nieco sa-
tysfakcji, bo namawiałem 
do tego już rok temu, kiedy 
walczyliśmy o przywróce-
nie pociągów pospiesznych 
w godzinach szczytu, kie-
dy sochaczewianie wracają 
z Warszawy z pracy i szko-
ły - dodaje. 

Do sprawy będziemy 
wracać także na łamach 
„Ziemi Sochaczewskiej”.

Agnieszka Poryszewska

Wspólnych biletów 
nadal brak

 Q Minęło już 
półtora roku, odkąd 
Koleje Mazowieckie 
i PKP InterCity 
przestały honorować 
„wspólne” bilety. 
To uderza w tych 
mieszkańców 
Sochaczewa, którzy 
muszą codziennie 
dojeżdżać do 
Warszawy.

Poseł Maciej Małecki od wielu miesięcy zabiega o sprawy pasażerów PKP
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Osoba na tym stanowisku odpowiedzialna będzie za:
• obsługę maszyn zgodnie z przeznaczeniem,
• dbanie o ład i porządek na stanowisku pracy.
Oczekiwania:
• praktyczna umiejętność prowadzenia i obsługi maszyn,
• mile widziane doświadczenie w podobnej  
  branży tworzyw sztucznych,
• zaangażowanie, odpowiedzialność, dokładność,
• mile widziane uprawnienia na wózki widłowe,
• dyspozycyjność.
Zgłoszenia prosimy kierować: 
Styrmann Sp. z o.o. 

Gawartowa Wola 32 
05-085 Kampinos 
tel. 22 725-62-73 wew. 105

lub e-mail biuro@styrmann.com.pl
ZS-110

OPERATOR MASZYN
Lokalizacja: Gawartowa Wola k/Kampinosu

Producent styropianu  
i zapraw budowlanych
poszukuje  
kandydatów  
na stanowisko

Zapraszamy Dzieci, Młodzież  
i Dorosłych

U NAS KAŻDY UCZEŃ ODBYWA INDYWI-

DUALNĄ LEKCJĘ, CO GWARANTUJE  
JEGO SZYBSZY ROZWÓJ!!!

■ GITARA:  klasyczna, akustyczna,
   elektryczna, basowa (do wyboru)
■ FORTEPIAN (PIANINO)
■ KEYBOARD (ORGANY)
■ SKRZYPCE

ZS-111 

Zajęcia odbywają się w Klubie Nauczyciela przy  
ul. H. Sawickiej 5 (wejście do Szkoły Podstawowej nr 3)

REKLAMA

Gmina Miasto Sochaczew  

- Zakład Gospodarki Komunalnej 
w Sochaczewie 

ogłasza:
II (drugi) ustny przetarg nie-

ograniczony (licytację)  
na najem lokalu użytkowego 

położonego w Sochaczewie przy ul. Staszica 50  
o powierzchni 73,62 m², wyposażonego w instalację elektryczną 
i wodn-kan.
 Cena wywoławcza (stawka czynszu) 20,00 zł  
    za 1 m² pow. użytk. + 23% VAT
 Wadium uprawniające do przystąpienia do przetargu - 1500,00 zł.

Przetarg odbędzie się w dniu 4.02.2014 roku (wtorek) o godz. 
10.00 w siedzibie Zakładu przy al. 600-lecia 90 w Sochaczewie.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłata wadium jw.  
w kasie Zakładu lub na konto ZGK, Bank Polska Kasa Opieki 
S.A. I Oddział w Sochaczewie nr 77124018221111001055112650 
oraz okazanie dowodu wpłaty przed rozpoczęciem przetargu. 
Wadium osoby, która wygrała przetarg, zostanie zaliczone na 
poczet czynszu za lokal, natomiast pozostałym uczestnikom  
- zwrócone bezpośrednio po przetargu.
Z przetargu zostaną wykluczone osoby fizyczne/podmioty 
gospodarcze, które mają zobowiązania finansowe wobec ZGK.
Bliższe informacje w pok. nr 11 lub telefonicznie  
(46) 862-81-06, 862-93-14 lub 863-31-71.

ZS-115

Czy taka zima mia-
ła istotny wpływ na ruch w 
handlu oponami? - pytamy 
właściciela jednego z socha-
czewskich zakładów An-
drzeja Skrzypczyńskiego.

- Część osób, jakby z nawy-
ku, a także za sprawą zachęt w 
mediach, w których wiele miej-
sca poświęcono bezpieczeń-
stwu na drogach, przyjeżdżała 
na zmianę opon jeszcze przed 
świętami. Jednak oczywiście 
zauważyłem w tym roku znacz-
nie mniejsze zainteresowa-
nie wymianą opon. Jako cieka-
wostkę mogę powiedzieć, że w 
swojej przechowalni mam jesz-
cze około 30 kompletów zimó-
wek klientów, którzy do tej pory 
jeżdżą na letnich. Pewnie do-
piero teraz ustawią się w długiej 
kolejce.

Na zimę zimówka
Do tej pory było co prawda 

sucho, ale temperatury, zwłasz-
cza nad ranem i nocą, zdarzały 
się niskie, nawet minusowe. A 
w takich warunkach powinny 

być gumy z miękkiej mieszan-
ki, czyli zimowe, twierdzi An-
drzej Skrzypczyński. One na 
mrozie nie twardnieją.

- W zimę lepsza słaba sta-
ra zimówka niż nowiutka letnia 
opona, nawet z najwyższej pół-
ki. Bo ta w niskiej temperaturze 
tak twardnieje, że jej przyczep-
ność staje się znikoma. Jeśli te-
raz jechałbym na zimówkach, 
a za mną ktoś na letnich, to gdy 
przyhamuję, on musi we mnie 
uderzyć, nie ma innej możliwo-
ści - dodaje pan Andrzej.

Często starsi kierowcy mó-
wią, że dziś każą im zmieniać 
opony co pół roku, a przecież 
kiedyś ludzie jeździli cały rok 
na jednych gumach, do kiedy 
się nie zdarły i jakoś było. Czy 
posiadacz syrenki albo traban-
ta myślał kiedykolwiek o zmia-
nie ogumienia na zimę? Tyle że 
wtedy prędkości w stosunku do 
dzisiejszych były niewielkie, na-
tężenie ruchu niemal zerowe, 
więc i konsekwencje ewentual-
nego poślizgu niezbyt groźne! 
Dziś pędzimy jak szaleni, a na 

drogach ścisk, więc nie ma co 
ryzykować - argumentuje nasz 
rozmówca.

Nowe czy używane
Inna sprawa to przebieg 

gum. Kiedyś znacznie wię-
cej sprzedawało się tych uży-
wanych. Dzisiaj proporcje się 
zmieniają. - W mojej ocenie - 
twierdzi Andrzej Skrzypczyń-
ski - już tylko ok. 60 proc. kie-
rowców wybiera używane, a ok. 
40 proc. nowe. Wpływa na to 
zapewne większa świadomość 
ludzi i zawartość portfeli. Kie-
dyś zdecydowana większość 
jeździła na używanych, oczy-

wiście mówimy o miejscowo-
ściach wielkości Sochaczewa. 
W wielkich aglomeracjach do-
minują opony nowe. 

Ogumienie używane, jak 
wiemy, w zależności od sta-
nu, jest zawsze znacznie tańsze. 
Nie każdego stać na zapłacenie 
choćby 800 - 1000 zł za kom-
plet. Szukamy więc czegoś tań-
szego, ale w dobrym stanie. Jed-
nak, jak twierdzi pan Andrzej, 
również faceci jeżdżący dro-
gimi „wypasionymi furami” 
rzadko na kołach mają nów-
ki. Okazuje się bowiem, że to 
niebagatelny wydatek, czasem 
do 10 tys. zł za komplet, bo tyle 

kosztują 17, 18 czy 20-calowe 
opony. Używane kosztują 150 - 
200 zł za jedną. Na nową trzeba 
wydać 800 a nawet 2 tysiące zł. 
Różnica jest więc ogromna, za-
tem nawet ci zamożni dają się 
na nią skusić.

- Jeśli klient przyjeżdża i 
mówi, że szuka 17, 18 czy 20, to 
jestem prawie pewien, że chodzi 
o używane - dodaje.

Czy to się opłaca
Przykładem na filozofię 

kierowców są nie tylko drogie 
firmowe opony, ale także taki 
niepozorny drobiazg jak wen-
tyl. Jak twierdzi nasz rozmów-
ca, w jego zakładzie przy zmia-
nie opon na wymianę często 
wysłużonych wentyli  decydu-
ją się tylko nieliczni. A przecież 
to jedynie 5 zł za sztukę, więc 20 
zł za komplet. Niby nic, ale jak 
sparciały wentyl podczas jaz-
dy wystrzeli, to po stu metrach 
opona jest do wyrzucenia. Trze-
ba zatem kupić nową, nawet 
używaną za 100 zł. A przecież 
należy dobrać do pary, co rzad-
ko się udaje, musimy zatem wy-
dać na dwie. Czyli zaoszczędzi-
liśmy dychę, a teraz zapłacimy 
dwieście plus założenie i wywa-
żenie kół. Opłacało się?

Sławomir Burzyński

Udrożniony 
przepust

Od kilkunastu tygodni,  po 
opadach deszczu, poziom wody 
na terenach dawnego starorze-
cza Bzury, za mostem w Choda-
kowie, bezustannie się podnosił, 
grożąc zalaniem dwóch prze-
pompowni kanalizacji sanitar-
nej przy ul. Pięknej i Sikorskiego.

Przyczyną podnoszącego 
się stanu wody był uszkodzo-
ny przepust pomiędzy istnie-
jącymi stawami na ul. Pięknej. 
Przepust istniał w ulicy od dzie-
siątków lat i odprowadzał nad-
miar wody z tego terenu w kie-
runku Żukowa. Uszkodzony 
przepust powodował, że po-
ziom wody na zalanych tere-
nach podniósł się około metra. 

Aby unormować sytuację i 
umożliwić mieszkańcom swo-
bodny przejazd ulicą Sikor-
skiego, pracownicy ZWiK naj-
pierw próbowali przepchnąć  
stary przepust, ale z powodu za-
sypania go gruzem było to nie-
możliwe. Wobec tego zapadła 
decyzja, aby obok istniejącego 
przepustu zainstalować nowy, 
o takich samych parametrach 
technicznych. Urządzenie dzia-
ła od 16 stycznia. Woda w tym 
rejonie zaczęła powoli opadać, 
ale całkowite uregulowanie sy-
tuacji, tak by samochody mo-
gły przejeżdżać ulicą Sikorskie-
go, może potrwać jeszcze kilka 
dni. (jw)

Zima kierowców
 Q Zima w tym roku sprawiła nam nie lada 

niespodziankę i przyszła dopiero w połowie 
stycznia. Jak w tej sytuacji zachowali się 
sochaczewscy kierowcy? Czy jeździli na 
oponach letnich i czy to było mądre rozwiązanie?

Właściciel zakładu Andrzej Skrzypczyński uważa, że zimówki są niezbędne
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20 grudnia sochaczewska 
Rada Miejska przyjęła budżet 
miasta na 2014 rok w zapro-
ponowanym przez burmi-
strza kształcie, a to oznacza, 
że ratusz może już ogłaszać 
przetargi na wykonawstwo 
prac. Inwestycje pochłoną 
niemal 11 mln zł, a najważ-
niejsze z tegorocznych zadań 
to m.in. dokończenie budo-
wy sali gimnastycznej przy 
„czwórce” i remontu placu 
Armii Ludowej, oddanie do 
użytku zespołu boisk w Cho-
dakowie, opracowanie do-
kumentacji zabezpieczenia 
skarpy rzeki Bzury w rejonie 

cmentarza parafialnego przy 
ul. Traugutta.

I właśnie ta ostatnia in-
westycja idzie na przysło-
wiowy pierwszy ogień. Kil-
ka dni temu ratusz ogłosił 
przetarg, który pozwoli wy-
łonić firmę gotową podjąć 
się przygotowania komplet-
nej dokumentacji geologicz-
no-inżynierskiej. Raport 
ustali przyczyny powsta-
nia oraz zasięg osuwiska 
w rejonie cmentarza, a na-
stępnie, na podstawie wy-
ników przeprowadzonych 
badań, firma opracuje wie-
lobranżową dokumenta-

cję projektowo-budowla-
ną, która umożliwi później 
wykonanie prac stabilizują-
cych skarpę rzeki Bzury. Na 
oferty biur inżynieryjnych 
ratusz czeka do 24 stycznia. 

- Najpóźniej pod koniec 
sierpnia otrzymamy peł-
ną dokumentację, poznamy 
strukturę skarpy, precyzyj-
ne wyniki badań, a na pod-
stawie tych danych można 
będzie ustalić koszty za-
bezpieczenia osuwiska. Ra-
tusz zrobi wszystko co moż-
liwe, by jeszcze w tym roku 
z programów rządowych 
lub ministerialnych pozy-

skać pieniądze na umocnie-
nie skarpy – mówi rzecznik 
UM Robert Małolepszy. 

W najbliższych dniach 
ratusz ogłosi także przetarg 
na budowę oświetlenia w 
trzech ulicach. 

- Mamy gotowe projek-
ty i pozwolenia na budowę, 
nic zatem nie stoi na prze-
szkodzie, by wyłonić wy-
konawcę prac. Nowe oświe-
tlenie wkrótce pojawi się 
przy ul. Zduńskiej, Spor-
towej i Pięknej – mówi Ur-
szula Cielniak, naczelnik 
Wydziału Inwestycji i Mo-
dernizacji UM.

Kilkadziesiąt zaproszo-
nych osób spotkało się w 
przygotowanej na ten cel 
kantynie,  by zapoznać się 
z kolejnymi etapami rozwo-
ju, ale przede wszystkim z 
najbliższymi zamierzenia-
mi firmy. Były wśród nich 
władze samorządowe mia-
sta, powiatu a także gminy 
Sochaczew, na której terenie 
znajduje się siedziba Mars 
Polska. Zaproszono też, 
jak na sąsiedzkie spotkanie 
przystało, mieszkańców po-
bliskich wsi. Gości w tema-
tykę spotkania wprowadziła 
i nad całością czuwała Beata 
Brymora, konsultant Mars 
Polska.

Największa rodzina 
w Europie

- Już od lat jesteśmy cią-
gle w fazie wielkich inwesty-
cji - mówiła Beata Brymora. - 
Firma podzielona została na 
dwie autonomiczne fabryki: 
karmy dla zwierząt i czeko-
lady. Oba oddziały się rozbu-
dowują, więc potrzebni będą 
nowi pracownicy, dlatego już 
rozpoczęliśmy nabór.

Jak usłyszeliśmy, Mars, 
mimo zmian i ciągłego roz-
woju, to wciąż ta sama firma 

kierowana od 102 lat przez 
członków  rodziny Mars. W 
Kożuszkach są od 1992 r. Tu 
od tamtego czasu powstał 
jedyny w świecie multipro-
dukcyjny zakład Marsa, a 
sochaczewska fabryka poży-
wienia dla zwierząt jest naj-
większa w Europie i czwarta 
na świecie. To wielki postęp, 
a, jak się dowiedzieliśmy, bę-
dzie jeszcze większy.

Teraźniejszość i plany 
rozwoju przybliżyli zebra-
nym dyrektorzy obu fabryk 
- Andrzej Piróg i Krzysztof 
Dyner. Usłyszeliśmy wiele 
o nowych liniach technolo-
gicznych i rozbudowie obiek-
tów firmy. Oprócz nowych 
linii w fabryce czekolady, w 
tej drugiej nowością zapew-
ne jest budowa linii produk-
cyjnej mokrej karmy w sa-
szetkach, która ma ruszyć 
najpóźniej w kwietniu tego 
roku. Jej wydajność to tysią-
ce ton. Kolejny sukces to fakt, 
że do Sochaczewa przeniesio-
no produkcję z jednej z bry-
tyjskich fabryk Marsa.

Budowane przez lata za-
ufanie właścicieli, jak po-
wiedziała Beata Brymora, 
oparte jest na bazie pięciu 
głównych zasad: jakości, 

odpowiedzialności, wza-
jemności, wydajności i wol-
ności. Ta ostatnia pozwa-
la kształtować przyszłość 
firmy. To co się dzieje na 
50 hektarach w Kożusz-
kach, jest efektem finanso-
wej wolności, na którą firma 
może sobie pozwolić, po-
nieważ bez bankowych po-
życzek reinwestują tylko to, 
co sami wypracują.

Kto do pracy?
Najbardziej chyba inte-

resującą kwestię naboru do 
pracy w firmie Mars Pol-
ska przybliżyli Elżbieta Jasz-
czyszyn i Marcin Kowalski z 
działu personalnego. Jak po-
wiedziała pani Elżbieta, aby 
firmie się darzyło, potrzebni 
są odpowiedni ludzie. Ludzie 
utalentowani na różnych po-

ziomach, zarówno w obsza-
rze produkcji jaki i pracach 
biurowych, logistyce czy in-
żynierii. Są również atrakcyj-
ne formy praktyk studenc-
kich. Ostatnio na 12 miejsc 
przyszło 3,5 tysiąca podań. 

Dowiedzieliśmy się też, 
że w Marsie pracuje obec-
nie ok. 1450 osób, a w 2013 r. 
stworzono około 100 no-
wych stanowisk, które ob-
jęli w większości mieszkań-
cy powiatu sochaczewskiego. 

Najbardziej pożądane wy-
kształcenie to średnie tech-
niczne ze względu na fakt, że 
Mars to firma produkcyjna. 
Inna ważna cecha przyszłe-
go pracownika to umiejęt-
ność pracy w zespole, bo każ-
da brygada stanowi monolit i 
ma dążyć do jak najlepszych 
efektów w swoim działaniu.

Rok 2014 też będzie okre-
sem bardzo wzmożonej re-
krutacji. Już 38 nowych pra-
cowników jest w trakcie 
badań lekarskich. Na nową 
linię produkcyjną czekolady 
firma zamierza zatrudnić ko-
lejnych 60 lub więcej pracow-
ników, a rekrutacje zaczną się 
w drugim kwartale tego roku.

- Nie zamykamy się jed-
nak tylko na takich pracowni-
ków - mówi Marcin Kowalski 
- są u nas też inne stanowiska, 
zachęcam więc zainteresowa-
nych do składania aplikacji.

Po tej dużej dawce infor-
macji goście zaproszeni zo-
stali do odwiedzenia obu fa-
bryk a także pomieszczeń 
administracyjnych. Zwie-
dzając w małych grupkach 
linie produkcyjne, mogli 
poznać naocznie to, czego 
przed chwilą słuchali.

Noworoczne spotkanie 
zakończył wspólny obiad, 
podczas którego komento-
wano i dopytywano o szcze-
góły, a niektórzy już teraz 
dowiadywali się o możliwo-
ści przyjęcia dla swoich bli-
skich lub znajomych.

Sławomir Burzyński

INWESTYCJE MIEJSKIE 2014
2.650.000 zł – budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 4, 
2.640.000 zł – wkład do spółki ZWiK, 1.000.000 zł – dotacja dla powiatu 
na przebudowę ul. Staszica, 800.000 zł – budowa boisk przy Zespole 
Szkół w Chodakowie (Budżet Obywatelski), 800.000 zł  
– budowa parkingu przy stacji PKP, we współpracy z Marszałkiem 
Woj. Maz., 500.000 zł – opracowanie dokumentacji zabezpieczenia 
skarpy rzeki Bzury, 400.000 zł – modernizacja placu Armii Ludowej 
wraz z otoczeniem, 371.823 zł – przebudowa pasażu Duplickiego w 
Chodakowie, 300.000 zł – budowa nowej siedziby Komendy Powiatowej 
Policji, 250.000 zł – termomodernizacja Muzeum Ziemi Sochaczewskiej, 
250.000 zł – budowa boiska przy Szkole Podstawowej nr 2, 200.000 zł 
– przebudowa oświetlenia w ul. Staszica, 193.200 zł – budowa 
siłowni zewnętrznych (Budżet Obywatelski), 150.000 zł – odwodnienie 
budynku Szkoły Podstawowej nr 2, 100.000 zł – modernizacja dachu 
sali gimnastycznej przy Gimnazjum nr 2, 95.000 zł – przebudowa trybun 
i oświetlenia na boisku w Chodakowie, 50.000 zł – wykup gruntów pod 
budowę dróg, 50.000 zł – budowa oświetlenia w ul. Pięknej, 40.000 zł  
– przebudowa sieci sanitarnej (MOSiR), 30.000 zł – budowa oświetlenia 
w ul. Zduńskiej, 20.000 zł – budowa oświetlenia w ul. Sportowej.

Miasto zaczyna inwestycje od skarpy na Traugutta

Sąsiedzi z Marsa
 Q Od Kopciuszka do potentata - tak można 

by określić opowieść o rozwoju i planach 
firmy Mars Polska, jaką usłyszeli goście 
zaproszeni na sąsiedzkie noworoczne 
spotkanie. Opowieść tym ciekawszą, 
że zakończoną happy endem z nowymi 
miejscami pracy.

Dyrektor Andrzej Piróg instruuje zwiedzających o przepisach poruszania się po fabryce

Wiceburmistrz Marek Fergiński dziękuje Beacie Brymorze  
za udaną współpracę miasta z firmą MARS
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Miejski Ośrodek Kultu-
ry w Sochaczewie serdecz-
nie zaprasza na koncert 
Orkiestry Dętej Gedeon 
Richter, który odbędzie się 
26 stycznia o godz. 17.00 w 
sali koncertowej Miejskiego 

Ośrodka Kultury w Socha-
czewie przy ul. 15 Sierpnia 
83. Orkiestrze towarzyszyć 
będzie solistka Teatru Roma 
i Operetki Warszawskiej, 
Hanna Chmielewska – so-
pran. (sos)

Występ krakowskich ar-
tystów stanowił drugą od-
słonę wydarzenia. W jego 
pierwszej części wystąpi-
ła utalentowana młodzież 
biorąca udział w projekcie 
„Open Day”: Weronika Mig-
da, Justyna Walczak, Michał 
Turczyński, Barbara Gołę-
biowska, Karolina Goźliń-
ska, Julia Górnicka, Weroni-
ka Basiak, Piotr Zborowski i 
Małgorzata Sejka.

Dziewiątka wokalistów 
od pół roku przygotowy-
wała się do tego dnia. Pod 
okiem Piotra Milczarka i 
Anny Sobkowicz-Folle ćwi-
czyli swe umiejętności, by 
wystąpić w Wielkiej Gali 
Projektu Sochaczew Roz-
śpiewany „Przychodzimy, 
odchodzimy”. Poświęcona 
ona została osobom, któ-
re działały, działają, a także 
w przyszłości zasilą szeregi 
twórców oraz animatorów 
sochaczewskiej kultury.

Chociażby z racji cza-
su, który poświęcono przy-
gotowaniu finału projek-
tu, wokaliści zaprezentowali 
wysoki poziom. Co podkre-
ślał dyrektor „Piwnicy” Bog-
dan Micek, na scenie cały 
czas coś się działo, jej prze-
strzeń była wypełniona, a ca-
łości dopełniała scenogra-
fia przedstawiająca legendy 
krakowskiego kabaretu: Ewę 
Demarczyk, Marka Grechu-
tę, Wiesława Dymnego, a 
przede wszystkim jego twór-
cę - Piotra Skrzyneckiego. 

- To, co pokazali dzi-
siejszego wieczoru ci mło-
dzi ludzie, zrobiło nie tylko 
na mnie, ale i na wszystkich 
członkach „Piwnicy”, któ-
rzy przyjechali dziś do So-
chaczewa, naprawdę duże 
wrażenie. Udało się oddać 
krakowską atmosferę i je-
stem przekonany, że Piotro-
wi Skrzyneckiemu by się tu 
podobało - powiedział. 

Nie należy zapominać, 
że całość miała formę kon-
kursową. Młodych wokali-
stów oceniało jury złożone 
właśnie z artystów „Piwnicy 
pod Baranami”: Aleksandry 
Maurer, Tamary Kalinow-
skiej, Bogdana Micka oraz 
Pawła Pierzchały. Nagro-
dę główną przyznano Bar-
barze Gołębiowskiej, dru-
gie miejsce przypadło Julii 
Górnickiej, trzecie - Piotro-
wi Zborowskiemu. Nagro-
dą specjalną wyróżniono 

również Małgorzatę Sej-
kę. Oprócz statuetek wy-
konanych przez Przemko 
Stachowskiego, najlepsi o- 
trzymali dyplomy z podpi-
sami jury.

To jeszcze nie koniec 
przygody grupy „Open 
Day” z „Piwnicą pod Bara-
nami”. W ramach nagrody 
głównej Basia Gołębiowska 
wystąpi w Krakowie w sie-
dzibie najstarszego z działa-
jących w Polsce kabaretów. 

Agnieszka Poryszewska 

Stowarzyszenie Uni-
wersytet Trzeciego Wieku 
w Sochaczewie oraz Miej-
ski Ośrodek Kultury w 
Boryszewie są organiza-
torami I Seniorów Kolędo-
wania. Na wydarzenie to 
zapraszają 31 stycznia.

Celem spotkania jest za-
prezentowanie przez naj-
aktywniejszych seniorów 
naszego miasta i powia-
tu sochaczewskiego wybra-
nych kolęd polskich oraz 
podzielenie się dobrą ener-
gią i doświadczeniem wo-
kalnym. Kolędować mogą 

zarówno zespoły wokalne 
jak i soliści, po wcześniej-
szym zgłoszeniu telefonicz-
nym do 30 stycznia pod nr 
46 863 07 68 (MOK Bory-
szew) lub 668 850 337 albo 
798 179 119 (UTW).

Zaśpiewać należy dwie 
kolędy z akompaniamentem 
według uznania, przy czym 
mile widzianym akcentem 
będzie „hymn” zespołu. Na 
zwycięzców czekają pucha-
ry i dyplomy. Spotkanie od-
będzie się w piątek, 31 stycz-
nia o godz. 11.00 w MOK 
Boryszew. (pab)

Impreza noworoczna 
zorganizowana przez człon-
ków sochaczewskiego Sto-
warzyszenia Emerytów i 
Rencistów „Włókienko” od-
była się w sobotę 11 stycznia 
w hali sportowej MOSiR w 
Chodakowie. 

Udział w zabawie, 
oprócz członków „Włókien-
ka”, wzięli także przedstawi-
ciele władz miasta i powiatu, 
którzy, poza noworoczny-
mi życzeniami, na ręce prze-
wodniczącej stowarzyszenia 
- Mirosławy Janiak - złożyli 
upominki i kwiaty. 

- W nowym roku życzę 
państwu przede wszystkim 
zdrowia, spełnienia marzeń 
i wspólnego pokonywania 

życiowych przeszkód. Aby 
ten rok dał nam siłę, ener-
gię i wzajemną życzliwość, 
abyśmy mogli następne lata 
spędzać tu w zgodzie i przy-
jaźni. Wiemy, że ten rok bę-
dzie pracowity, ale my, se-
niorzy, jesteśmy z wami i 
prosimy pamiętajcie o nas - 
mówiła w imieniu zarządu 
Mirosława Janiak. 

Stowarzyszenie „Włó-
kienko” obecnie liczy 160 
członków, którzy raz w mie-
siącu spotykają się przy mu-
zyce. Seniorzy podkreślają, 
iż jest to ulubiona forma ich 
działalności rozrywkowej. 
Podczas sobotniej imprezy 
o oprawę muzyczną zadbał 
zespół Brevis.(Ka) 

Piotrowi by się 
tu podobało

 Q Początek roku 
przyniósł ze sobą 
unikatowy w skali 
miasta koncert.  
12 stycznia na scenie 
MOK w Chodakowie 
wystąpiła legendarna 
„Piwnica pod 
Baranami”. 
Towarzyszyli 
jej młodzi 
sochaczewscy 
wokaliści.

Na scenie MOK wystąpiło kilka pokoleń artystów „Piwnicy pod baranami”

Basia Gołębiowska wystąpi w krakowskiej siedzibie kabaretu

Taniec to jedno z ulubionych zajęć seniorów z „Włókienka”

Seniorów kolędowanie

Gedeon Richter  
w Sochaczewie

Szampańska  
zabawa „Włókienka”

 QW niedzielę 19 stycznia 
w Miejskim Ośrodku Kultu-

ry w Boryszewie odbył się 
noworoczno-karnawałowy 
koncert w wykonaniu so-

chaczewskiej orkiestry ka-

meralnej Camerata Mazo-

via. Gościem specjalnym 
była wokalistka i dzienni-
karka radiowa Katarzyna 
Goszcz. 

Publiczność, która licznie 
przybyła tego wieczoru do MOK 
miała okazję do posłuchania 
muzyki z najwyższej półki. Kil-
kunastu muzyków pod dyrekcją 

Artura Komorowskiego wyko-
nało m.in.  Walc Cesarski i Polkę 
Tric Trac Johanna Straussa syna, 

walc „Nad pięknym modrym 
Dunajem” oraz „Polkę galop” 
Johanna Straussa ojca. W nie-

dzielnym repertuarze znalazły 
się również utwory zachęcające 
do karnawałowego szaleństwa 
np. kan-kan oraz standardy mu-
zyki filmowej takie jak: „Pieśń 
miłosna” czy „Alaska”. 

Gościem specjalnym była 
Katarzyna Goszcz – wokalistka 
oraz dziennikarka radiowa, któ-
ra wspólnie z orkiestrą zaprezen-
towała kilka utworów z gatunku 
muzyki pop, wśród których zna-
lazł się przebój „Sway”. Koncert 
odbył się w ramach cyklu „Bur-
mistrz Miasta Zaprasza”. 

Więcej o koncercie napisze-
my w następnym numerze. (Ka) 

W rytmach karnawału

W Nowym Roku Camerata powitała nas rytmami karnawałowymi
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Ponad dwa tysiące zło-
tych udało się zebrać pod-
czas grudniowego koncer-
tu charytatywnego, który 
odbył się na rzecz chore-
go na białaczkę Kacper-
ka Orzeszka. Dwie pomy-
słodawczynie imprezy w 
poniedziałek 13 stycznia 
odwiedziły Kacpra i jego 
rodzinę, by przekazać pie-
niądze.  

Wielokrotnie na łamach 
„ZS” opisywaliśmy historię 
chorego na ostrą białaczkę 
szpikową jedenastoletniego 
Kacpra Orzeszka i związa-
ną z chorobą złą sytuację fi-
nansową rodziny. 

Na szczęście nasi czytel-
nicy oraz właściciele wielu 
firm wykazali wielkie ser-
ce. Choremu chłopcu posta-
nowiły pomóc także dwie 
uczennice LO im. F. Cho-
pina w Sochaczewie - Alek-
sandra Błędowska i Marty-
na Feliga. Przypomnijmy, iż 
dziewczyny 6 grudnia zor-
ganizowały w murach szko-
ły imprezę muzyczną po-
łączoną z aukcją m.in. płyt 
zespołu T.Love czy Zielone 
Żabki. Do zlicytowania była 
też koszulka z autografem 
Roberta Lewandowskiego 

oraz moneta z 1933 roku po-
darowana przez Julię Piterę. 

W poniedziałkowe po-
południe 13 stycznia uczen-
nice „Chopina” wraz z opie-
kunką samorządu szkolnego 
Adrianną Marzec odwiedzi-
ły Kacpra i jego bliskich, by 
przekazać zebrane fundusze 
- dokładnie 2 262 zł. Rodzi-
ce Kacpra za każdą przeka-
zaną złotówkę są ogromnie 
wdzięczni. 

Warto nadmienić, iż 
między licealistkami i Kac-
prem, a także jego młod-
szym bratem Michałem, 
zrodziła się nić przyjaźni. 
Uczennice odwiedzają ro-
dzeństwo po zajęciach lek-
cyjnych i mają nadzieję, że 
jeszcze kiedyś uda się zor-
ganizować podobną akcję, 
by pomóc chłopcu wygrać 
z chorobą. Kacperek jest już 
w zdecydowanie lepszej for-
mie i powoli wraca do zdro-
wia, jednak nadal podda-
wany jest chemioterapii. 
Jak mówi mama chłopca - 
Iwona Orzeszek, w marcu 
czekają go szczegółowe ba-
dania, które wykażą, ile ko-
mórek rakowych  pozostało 
w organizmie. 

Katarzyna Łażewska

To ogromny sukces, 
gdyż, jak informuje rzecz-
nik prasowy Wyższej Szko-
ły Logistyki w Poznaniu 
Alicja Gruszczyńska, fina-
liści pokonali niemal 7 ty-
sięcy konkurentów, którzy 
wystartowali w paździer-
nikowym pierwszym eta-
pie. 534 uczniów przeszło 
do etapu okręgowego, któ-
ry odbył się 5 grudnia w 11 
miastach na terenie całego 
kraju. Finał odbędzie się 7 
marca w siedzibie Wyższej 
Szkoły Logistyki w Pozna-
niu, a uroczyste ogłoszenie 
wyników i wręczenie na-
gród nastąpi 4 kwietnia. 

Miejsce w finale VI 
Ogólnopolskiej Olimpia-
dy Logistycznej wywalczy-
ło 51 uczniów z 37 szkół 
ponadgimnazjalnych z ca-
łej Polski. Teraz muszą oni 
perfekcyjnie opanować za-
gadnienia związane z tema-
tem przewodnim tej edycji 
olimpiady, a mianowicie z 
rolą transportu i spedycji i 
tym co sprawia olimpijczy-
kom najwięcej trudności - 
słownictwem logistycznym 
w wybranym języku. Ostat-
nim zadaniem finału będzie 
bowiem tłumaczenie wy-
branych zwrotów używa-
nych w terminologii bran-
żowej na język angielski, 
niemiecki lub rosyjski.

Nasza finalistka, Kata-
rzyna Bejmowicz, uczęsz-
cza do IV klasy technikum 
ZSCKP o profilu technik lo-
gistyk. Wyjaśnia nam, że 
logistyka wiąże się z orga-

nizacją szeroko rozumia-
nego transportu, bo chodzi 
o wszystkie jego gałęzie, a 
więc samochodowy, kolejo-
wy, lotniczy, śródlądowy i 
morski, wraz ze związany-
mi z nimi dokumentami i 
przepisami, które wciąż się 
zmieniają.

Swą przyszłość, jak mówi, 
wiąże niekoniecznie z samą 
logistyka, ale raczej z łączą-
cym się z nią handlem zagra-
nicznym lub zarządzaniem, 
które chciałaby studiować 
gdzieś niedaleko Sochacze-
wa, najlepiej w Warszawie.  

A wracając do olimpia-
dy logistycznej, brała w niej 
udział również w ubiegłym 
roku, ale wtedy nie udało się 
dojść do finału. Teraz zna-
lazła się wśród najlepszej 
pięćdziesiątki, z czego jest 
bardzo dumna, podobnie 
jak przygotowująca ją pro-
fesor Karolina Majszak. 

- Wiem, że nie będzie ła-
two - mówi Kasia - bo cze-
ka mnie test wielokrotne-
go wyboru oraz pytania, w 
moim przypadku, z logisty-
ki angielskiej. Ale będę się 
bardzo starała jak najlepiej 

przyswoić sobie nowe wia-
domości, choć jednocze-
śnie intensywnie uczę się do 
matury. Poza tym nawet je-
śli nie znajdę się w „czubie”, 
wyniosę z olimpiady wiedzę 
i duże doświadczenie. Cho-
ciaż przyznam, że marzy mi 
się przywiezienie z Pozna-
nia największej pamiątki, 
czyli wygranej.

Redakcja „Ziemi Socha-
czewskiej” gratuluje Kasi 
ogromnego sukcesu i życzy 
udanego finału. Trzymamy 
kciuki.

Małgorzata Pałuba

 QW tegorocznym  ran-

kingu szkół średnich mie-

sięcznika „Perspektywy” 
znalazły się tylko dwie 
szkoły z naszego powiatu. 
Obydwie zanotowały spad-

ki - odpowiednio o blisko 30 
i sto miejsc.

Za najlepsze liceum w 
kraju uznano w 2014 roku Li-
ceum Akademickie Uniwer-
sytetu Mikołaja Kopernika w 
Toruniu (100 punktów). Dru-
gie miejsce zajęło XIII Liceum 
Ogólnokształcące w Szczeci-

nie (89,12 pkt), trzecie - XIV 
LO im. St. Staszica w War-
szawie (86,15 pkt). Tradycyjne 
do rankingu trafiło Liceum 
Ogólnokształcące im. Fryde-
ryka Chopina oraz Prywat-
ne Liceum Ogólnokształcące 
Sióstr Niepokalanek im. Mat-
ki Bożej Częstochowskiej.

Na 160 miejscu, zdoby-
wając w 100 punktowej skali 
blisko 49 punktów, uplasował 
się sochaczewski „Chopin”. 
To o prawie 30 oczek gorzej 
niż w ubiegłym roku. Wtedy 
to nasz najlepszy ogólniak za-

notował naprawdę duży suk-
ces. Z 187 skoczył aż na 132 
miejsce. W rankingu woje-
wództwa mazowieckiego, w 
którym uwzględniono 150 
placówek,  liceum powiatowe 
uplasowało się na 40 miejscu. 
W tym przypadku podkre-
ślić należy, że pierwsza trzy-
dziestka listy zawiera prak-
tycznie tylko warszawskie 
ogólniaki. 

PLO Sióstr Niepokala-
nek w tym samym zestawie-
niu trafiło na 50 pozycję. W 
ogólnopolskim zestawieniu 

szkoła zanotował niebywały 
wręcz spadek: ze 119 pozycji 
w 2013 roku na 212. 

Ani w rankingu woje-
wódzkim, ani ogólnopolskim 
nie znalazło sie więcej szkół z 
naszego powiatu. Żadna z so-
chaczewskich placówek nie 
zakwalifikowała się też do 
rankingu techników. Podob-
nie sprawa przedstawia się w 
przypadku rankingu szkół 
olimpijskich, a więc takich, 
w których najwięcej uczniów 
zostało laureatami olimpiad 
przedmiotowych. (ap)

Chopin nadal najlepszy

Kasia w finale olimpiady
 Q W gronie tegorocznych finalistów Ogólnopolskiej Olimpiady Logistycznej znalazła się 

Katarzyna Bejmowicz - reprezentantka Zespołu Szkół Centrum Kształcenia Praktycznego  
w Sochaczewie. W marcu stoczy bój o finał w Poznaniu.

Kasia Bejmowicz (z prawej) wraz z przygotowującą ją do olimpiady prof. Karoliną Majszak

Kacperek i jego mama są wdzięczni za każdą okazaną pomoc

Pamiętają o Kacperku

Zapraszamy na pierwsze, 
po dłuższej przerwie, spotka-
nie skierowane do osób, któ-
re są lub chciałyby zostać ho-
norowymi krwiodawcami. W 
planach jest m. in. powołanie 
sochaczewskiego klubu zrze-
szającego takie osoby. 

Spotkanie odbędzie się w 
sali konferencyjnej Urzędu 
Miasta (I piętro) w piątek 31 
stycznia o godz. 16.30. 

 - Zapraszmy na nie wszyt-
kich sympatyków honorowe-
go krwiodawstwa z Sochacze-
wa i okolic. Ponieważ decyzją 
władz wojewódzkich zlikwi-
dowano rejonowy zarząd PCK, 
postanowiliśmy reaktywować 

to środowisko - powiedział 
nam Jan Biegański. - Podsta-
wowy warunek dotyczy wieku: 
między 18 a 65 rokiem życia 
oraz wagi, która musi wyno-
sić minimum 50 kg. Trzeba też 
być oczywiście zdrowym. 

Jan Biegański przynaje, że 
honorowe krwiodawstwo nie 
łaczy się już z tyloma korzyścia-
mi co kiedyś. Zachęca jednak 
do rozważenia dołączenia do 
szeregów krwiodawców.

- Nadal można skorzy-
tać np. z ulg podatkowych. Nie 
to jednak jest ważne. Przecież 
fakt, że można komuś uratować 
życie jest nie do przecenienia - 
mówi. (ap) 

Dołącz do sochaczewskich 
krwiodawców
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Sochaczewianin Roku - nominacje 2013

Władysław Komendarek Łukasz Popowski Teresa Kłujszo Paweł Rozdżestwieński Grzegorz Kropiak Barbara BroniczKrystyna Stańkowska

W naszym sztabie wolon-
tariuszami są przede wszyst-
kim uczniowie gimnazjum 
i absolwenci uczący się we 
wszystkich sochaczewskich 
szkołach średnich. Mamy 
również wolontariuszy w 
dwóch warszawskich liceach 
ogólnokształcących. Bardzo 
aktywnie pracują wolonta-
riusze z ZSCKP zwanego 
„Ogrodnikiem”. Tutaj, pod 
okiem pani Magdaleny Za-
kościelnej oraz za przyzwo-
leniem dyrekcji szkoły, są 
organizowane licytacje or-
kiestrowych gadżetów oraz 
imprezy sportowe, z których 
dochód przeznaczony zosta-
je na Orkiestrę. Na terenie tej 
szkoły, w ramach tegorocz-

nej akcji, udało się zebrać 
972 zł, a 10 wolontariuszy 
na ulicach miasta uzbiera-
ło w sumie 2939 zł. Wolon-
tariusze z „80-tki” 1378 zł, z 
„Iwaszkiewicza” – 3902 zł, z 
„Chopina” – 4588,25. Absol-
wenci uczący się w Warsza-
wie zebrali 4418,48zł. 

Ten rok to także współ-
praca z wojskiem, czyli z 
Garnizonem Sochaczew. 
W przeddzień finału wo-
lontariusze naszego szta-
bu pojechali do Bielic, by 
wspólnie z żołnierzami 
kwestować w jednostce i 
licytować gadżety. Żoł-
nierze z Garnizonu So-
chaczew zebrali w sumie 
podczas całej akcji 2535,98 

zł. Tam też porucznik Ani-
ta Zając wylicytowała or-
kiestrowy zegar, wrzucając 

do puszki całe 100 zł. Bar-
dzo dziękujemy za wspól-
ne kwestowanie i już za-

praszamy do naszego 
sztabu na kolejny finał. 

Największą atrakcją 
dla wolontariuszy jest jed-
nak zabawa w studio TVP 
i finałowe koncerty. Cze-
kamy na ten moment cały 
rok. Spotkania ze znanymi 
ludźmi, zbieranie autogra-
fów i wspólne zdjęcia, zwie-
dzanie gmachu TV – war-
to pomagać, żeby tam być 
ze wszystkimi ludźmi o do-
brym sercu. Szczególnym 
dla nas momentem w stu-
dio jest sam finał i oczekiwa-
nie na wjazd tortów z Hotelu 
Sobieski oraz naszej socha-
czewskiej Lukrecji. W tym 
roku Lukrecja zrobiła nie-
małe zamieszanie z tortem 
- wszystkie kamery poka-
zywały wspaniałe, słodkie 
dzieło naszych cukierników. 
Jurek Owsiak też nie krył za-
chwytu. Dziękujemy właści-
cielom i pracownikom Lu-
krecji za taką niespodziankę.

No i na koniec podsu-
mowanie całej kwesty – de-
klarujemy w sztabie ID 709  
kwotę 36 760,18 zł, czyli wię-
cej niż w poprzednim fina-
le! Mamy nadzieję, że razem 
z harcerskim sztabem tych 
pieniędzy będzie dużo, dużo 
więcej…

Dziękujemy przyjacio-
łom: dyrekcji gimnazjum, 
pracownikom obsługi za po-
moc w działaniu „orkiestro-
wej restauracji” – tutaj na 
każdego wolontariusza cze-
kał gorący bigos, pizza, pa-
rówki, słodkie bułki, ciasto, 
jogurty. Słowa podziękowa-
nia kierujemy także do na-
uczycieli, rodziców wolon-
tariuszy, Renaty i Sylwestra 
Kaczmarków (piekarnia Bo-
ryszew), masarni pp. Kło-
szewskich, Bakomy, firmy 
Mars, cukierni Lukrecja za 
wspólny XXII Finał Wielkiej 
Orkiestry.

Sztab ID 709

Wielkie granie w Gimnazjum nr 2
 Q W Sztabie ID 709 przy Gimnazjum nr 2 

w Sochaczewie kolejny raz zagrała Wielka 
Orkiestra Świątecznej Pomocy. Działamy  
na rzecz fundacji już 15 lat i kolejne 
pokolenia uczniów i rodziców włączają  
się aktywnie w jej przebieg.

Przygotowany przez cukiernię „Lukrecja” tort robił niesamowite wrażenie

Trwa prezentacja nominowanych do szesnastej edycji plebiscytu  Sochaczewianin Roku. Na państwa propozycje i zgłoszenia czekamy do 25 stycznia. 
Dziś kolejna nominacja. Po prezentacji wszystkich kandydatur, rozpoczniemy druk specjalnych kuponów do głosowania.

Z wykształcenia jest pielęgniarką 
oraz magistrem socjologii. Najpierw 
przez blisko 30 lat związana była z Ze-
społem Opieki Zdrowotnej w Socha-
czewie. Od 2007 roku jest dyrektorem 
miejskiego żłobka. Jako szefowa wpro-
wadziła w nim szereg zmian, aktywnie 
uczestniczyła też w powstawaniu nowej 
siedziby placówki. 

Ewa Lembke specjalizuje się w pe-
diatrii. Oddaje ona jej powołanie, ja-
kim jest praca z małymi dziećmi. Jak 
sama przyznaje, o naborze na stano-
wisko dyrektora żłobka dowiedziała 
się z ogłoszenia w „Ziemi Sochaczew-
skiej”. Zdecydowała się kandydować 

powodowana chęcią zmian, a przede 
wszystkim właśnie możliwością pracy 
z maluchami. Już w pierwszym roku 
przeprowadziła remont pomieszczeń. 
Wprowadziła zajęcia językowe i umu-
zykalniające.  Pani dyrektor postawiła 
też na kontakt z rodzicami. W żłobku 
zaczęły odbywać się okolicznościowe 
imprezy i bale. Tradycją stało się już 
organizowanie m. in. uroczystych po-
żegnań dla dzieci odchodzących do 
przedszkola czy imprez karnawało-
wych. Na stronie placówki na portalu 
sochaczew.pl regularnie zamieszczane 
są zdjęcia maluchów. 

Ewa Lembke musiała też stawić 
czoło problemowi rosnącej liczby ocze-
kujących na przyjęcie.

 - W pewnym momencie na liście 
znajdowało się ponad 120 nazwisk. W 
przeciągu ostatnich dwóch lat w Urzę-
dzie Miasta zintensyfikowano dzia-
łania zmierzające do budowy naszej 
nowej siedziby. Jesteśmy świeżo po 
przeprowadzce na ul. Hanki Sawickiej 
do Miejskiego Żłobka Integracyjnego - 
mówi.

Pani dyrektor przyznaje, że wszyst-
kie takie działania wpływają na zmia-
nę opinii o żłobkach. Jeszcze w latach 
90-tych traktowane były przez rodzi-
ców jako ostateczność. Teraz, wzorem 
większości europejskich krajów, pod-
kreślane jest to jak istotną nawet u naj-
młodszych dzieci rolę pełni kontakt z 
rówieśnikami, poznawanie nowych 

miejsc i osób. To wszystko zapewnia 
właśnie uczęszczanie do żłobka. 

- Dzieci stają się bardziej śmiałe 
i samodzielne. Skutkuje to chociaż-
by tym, że potem łatwiej adaptują 
się w przedszkolu i szkole  - mówi 
Ewa Lembke. - Cała nasza kadra po-
święca dzieciom mnóstwo energii 
i zainteresowania. Dodatkowo te-
raz dysponujemy siedzibą spełniają-
cą najwyższe standardy. To wszyst-
ko stanowi inwestycje w najmłodsze 
pokolenie sochaczewian, która na 
pewno się zwróci. 

W uznaniu zaangażowania w pra-
cę i opiekę nad dziećmi nominujemy 
Ewę Lembke do tytułu Sochaczewiani-
na Roku 2013. (ap)

Ewa Lembke 
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Milena ma 165 cm wzro-
stu, więc gdy jest w hełmie, ob-
serwatorzy akcji dziwią się, że 
taki mały strażak. Dopiero gdy 
po wszystkim go zdejmie, są za-
skoczeni. - Pamiętam, jak kiedyś 
podczas pożaru pewien starszy 
pan nie chciał uwierzyć kolegom 
i czekał aż ugasimy ogień. Gdy 
zdjęłam maskę i hełm, popatrzył 
i jęknął: „Ojej, świat stanął na 
głowie”. Czasami, gdy wycho-
dzę z płonącego budynku pełne-
go dymu i ognia, zwłaszcza star-
si ludzie mówią: „Dziewczynko, 
co ty tutaj robisz?!” To jest dla 
nich przerażające.

Zadecydowała 
klasówka

Milena ma zaledwie 23 lata, 
ale już od pięciu lat jeździ do po-
żarów i wypadków. A zaczęło się 
przez przypadek, bo przecież nikt 
w rodzinie nie był strażakiem. W 
gimnazjum, chcąc uniknąć kla-
sówki, za namową brata, zgłosi-
ła się do turnieju wiedzy pożar-
niczej. Dodarła do finału i to dało 
jej ten impuls. Dlatego też zapi-
sała się do OSP Janów, by w ro-
dzinnej wsi Gozdowa na krań-
cach Mazowsza brać udział w 
akcjach pożarniczych. Także stu-
dia w Szkole Głównej Pożarniczej 
w Warszawie były już oczywi-
stością. Choć łatwo nie było, jak 
wspomina Milena, bo to szko-
ła głównie męska, a w kość dają 
bez taryfy ulgowej. Na jej roku, 
wśród 85 studentów, było tylko 5 
dziewczyn. Przetrwała też dwu-
miesięczne ekstremalne zajęcia 
w lesie, w miejscowości Zamczy-
sko Nowe.

- Ciężko było - mówi Mi-
lena - dwa miesiące mieszka-
nia w namiocie, zajęcia od rana 
do wieczora, ale dla mnie, któ-
ra marzyła o tym zawodzie, nie 
było złych czy zbyt trudnych 
rzeczy. Po tym szkoleniu i zło-
żeniu przysięgi stałam się peł-
noprawnym podchorążym.

Trzeba umieć 
wyłączyć emocje

Dlaczego wybrała wła-
śnie Sochaczew? Milena 
uśmiecha się, tu wkraczamy 

bowiem w sprawy sercowe. 
Narzeczony, również strażak, 
mieszka dość daleko. Socha-
czew wypadł im w połowie 
drogi, być może za jakiś czas 
będą tu razem.

- Ponadto w Sochaczewie 
mogłam spełnić swoje ma-
rzenia, by być jednostce ra-
towniczo-gaśniczej i jeździć 
na akcje - mówi Milena Wi-
śnios. - A niestety, nie w każ-
dej jednostce było to możli-
we. Najczęściej kobiety sadza 
się za biurkiem, a to byłoby 
dla mnie nieszczęściem.

Milena widziała więc już 
niejedno: tragiczne wypad-
ki, pokiereszowane ludz-

kie ciała, nieraz bardzo 
drastyczne sytuacje. Ale w 
takich chwilach koledzy 
nie mówią: „Milena, ty le-
piej tam nie idź, to nie dla 
ciebie”. Jest przecież częścią 
drużyny, więc musi i chce 
być i ratować ludzi razem z 
nimi. Choćby niedawno, gdy 
zginęli chłopcy, którzy ude-
rzyli samochodem w ścianę 
domu w Białyninie.

Oczywiście, że robi to na 
niej wrażenie, dziwne gdyby 
było inaczej. Ale ponieważ, 
jak mówi, jest to jej praca, 
musi wystrzegać się rozczu-
lania nad sobą. Inaczej nie 
mogłaby uprawiać tego za-

wodu. Podczas studiów przy-
gotowywano ich zresztą do 
radzenia sobie z ekstremal-
nymi sytuacjami. Były za-
jęcia z psychologicznych 
aspektów działań ratowni-
czych. Między innymi po-
przez oglądanie bardzo dra-
stycznych scen filmowych, 
nakręconych specjalnie tyl-
ko dla przyszłych strażaków. 
Dochodzą działania poligo-
nowe, gdzie charakteryzacje 
osób poszkodowanych by-
wają wyjątkowo realistyczne. 
Wykorzystywane są tam na 
przykład wnętrzności zwie-
rzęce. Naprawdę można się 
przerazić.

- Myślę, że nauczyłam się 
już i staram się wyłączać emo-
cje, które nie są dobrym dorad-
cą - dodaje Milena.

Pamięta się 
ludzkie tragedie

Na pytanie o akcję, któ-
ra najbardziej zapadła jej w pa-
mięć, mówi, że jak na razie jesz-
cze nikogo na plecach z pożaru 
nie wynosiła. Takie sytuacje 
zdarzają się rzadko. Raczej wy-
kreowane zostały przez filmy, 
gdzie z każdego pożaru kogoś 
wynoszą. A te szczególnie zapa-
miętane?

- Może wielki pożar kościo-
ła przy ul. Tykocińskiej w War-
szawie, kiedy alarm wyrwał nas 
z ćwiczeń. Więc szybkie zwija-
nie sprzętu i w drogę. Potem 10 
godzin ciężkiej walki  z ogniem 
- to zapada w pamięć - mówi 
Milena Wiśnios. - Również po-
wodzi i akcji ratowniczych nie 
jest łatwo zapomnieć. Brałam 
udział w takich, które trwały 
tydzień, półtora tygodnia. Tam 
stykamy się bezpośrednio z 
wieloma ludzkimi tragediami.

O tym, że Milena nie jest 
osobą tuzinkową, niech świad-
czy też fakt, że gdy do Komendy 
Głównej w Warszawie zadzwo-
niła dziennikarka „Twojego 
Stylu” w poszukiwaniu kogoś 
wyjątkowego - kobiety strażaka 
- od razu przypomniano sobie, 
iż w Sochaczewie jest taka jedna 
nomen omen zapalona dziew-
czyna. Tak też trafiła ona i jej hi-
storia na szpalty tego pisma.

Stan gotowości
To coś, co w tej pracy jest na 

porządku dziennym i do czego 
można się przyzwyczaić.

Jak mówi Milena: - Wła-
ściwie 24 godziny na dobę czło-
wiek włączony ma swoisty stan 
gotowości. Na przykład w mar-
kecie, gdy ma się pojawić jakiś 
komunikat, najpierw słyszymy 
charakterystyczne: ding, dong. 
Podobnie jest u nas przed zapo-
wiedzią wyjazdu do akcji. Wte-
dy gdzieś w głowie włącza się 
lampka alarmowa. Staję, roz-
glądam się... i dopiero po chwili 

uświadamiam sobie - ok., prze-
cież nie jestem w pracy. Podob-
nie reaguję na światło, bo kie-
dy w nocy na służbie jest sygnał 
do wyjazdu, w pomieszczeniu 
gdzie śpimy zapala się lamp-
ka. Mam to tak zakodowane, 
że gdy w domu ktoś nocą zapali 
światło w przedpokoju albo za-
świeci w okno reflektor przejeż-
dżającego samochodu, od razu 
się budzę.  

Strażacy  
nie są niezniszczalni

Ludzie, którym pali się 
dom lub firma, często począt-
kowo denerwują się, bo wyda-
je im się, że powinniśmy robić 
więcej, szybciej gasić, ratować 
ich dobytek. My staramy się, ale 
nie zawsze wszystko można, bo 
strażacy też nie są niezniszczal-
ni i dowódca musi dbać rów-
nież o bezpieczeństwo swoich 
ludzi. Ale bywa i tak, że potem 
ci sami ludzie podchodzą i dzię-
kują. Widzą, że straty są, ale 
mówią, że gdyby nie my, były-
by jeszcze większe. Ostatnio tak 
było podczas jednego z poża-
rów, kiedy to palił się budynek 
gospodarczy. Właścicielka była 
w wielkim stresie, ale potem 
przyszła podziękować, bo uda-
ło uratować się przed ogniem 
stojące w środku maszyny go-
spodarcze.

Strażacy pracują w systemie 
24 godziny pracy i 48 - wolnych. 
Czym wtedy lubi zajmować się 
Milena Wiśnios? Okazuje się, 
że ta silna psychicznie dziew-
czyna lubi kuchnię i gotowa-
nie. Mówi, że wszyscy bardzo 
chwalą jej bigos i proszą, żeby go 
przyrządzała. Ponadto kończy 
zaocznie studia magisterskie 
a jednocześnie podyplomowo 
wydział BHP, na który skiero-
wana została ze swej jednost-
ki. Czas wolny wypełniony ma 
więc po brzegi. Na pozastrażac-
kie hobby trudno znaleźć choć 
chwilę czasu. No, może trochę 
sportu dla rekreacji i odreago-
wania zawodowego stresu. A je-
śli coś już kolekcjonuje, to tylko 
strażackie przygody.

Małgorzata Pałuba

Z dymem pożaru  
we włosach

 Q Jedyną w województwie mazowieckim kobietę strażaka zawodowego, wyjeżdżającą do pożarów, wypadków i innych akcji, mamy w 
Państwowej Straży Pożarnej w Sochaczewie. W kraju jest ich zaledwie kilkanaście, a w stopniu oficerskim, jak Milena Wiśnios, jeszcze mniej.

Drużyna strażacka stanowi monolit

Podczas akcji bywa gorąco
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USŁUGI

 Vertal- żaluzje - werticale 

-rolety materiałowe 

-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. 
Producent, montaż, VAT,  
tel. 602-736-692, 
512-342-751.

ZS-1

 Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka,  
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

 „VIDEOCOLOR”  
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFO-
WANIE, WESELA, 
PLENERY,  
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 Przeprowadzki - trans-
port kompleksowo,  
tel. 510-121-089.

ZS-8 B,R

 Usługi hydrauliczne, 
nowoczesne instalacje 
sanitarne w miedzi i plastiku, 
tel. 46 863-40-87, 
601-154-847.

ZS-9

 Pranie dywanów  
i tapicerek,  
tel. 608-582-751,  
46 863-57-55.

ZS-11 B,R

 ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, 
MOSKITIERY, MAR-
KIZY, REFLEKSOLE. 
DARMAR Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-15

 NAJLEPSZE W MIE-
ŚCIE PRANIE DYWA-
NÓW, WYKŁADZIN,  
TAPICEREK MEBLO-
WYCH I SAMOCHODO-
WYCH. PRZY TRZECH 
DYWANACH KOLEJNY 
DO 6 M2 GRATIS, 
PRANIE TAPICERKI 
SAMOCHODOWEJ 70 ZŁ.  
TEL. 602-380-336.

ZS-18 Cz,D,B

 Usługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-23R

 Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, Wojska 
Polskiego 42 A,  
tel. 602-623-007.

ZS-743

 Wylewki agregatem,  
tel. 511-440-509.

ZS-29 R,B

 KOSTKA brukowa 
- projektowanie 
- sprzedaż - wykonanie.  
Tel. 698-668-468.

ZS-36 B

 OGRODY - projekt, 
wykonanie, systemy 
nawadniające,  
odwodnienia, 
www.architekturaogrodu.pl, 
tel. 698-668-468.

ZS-37 B

 Wywóz szamba,  
tel. 664-627-946.

ZS-59 R

 Zakład usługowy 
Wojenka, układanie 
glazury, terakoty, 
kominki, docieplenia, 
wykończenia wnętrz. 
Solidnie,  
tel. 604-166-988.

ZS-62 B

 Cyklinowanie  
bezpyłowe podłóg,  
tel. 604-075-293.

ZS-63

 AGD lodówki,  
tel. 601-344-139.

ZS-73

 Rozdrabnianie gałęzi, 
wycinka samosiewów, 
przycinka młodnika,  
tel. 667-732-751.

ZS-79

 Wycinka drzew,  
tel. 506-660-095.

ZS-80

 Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-85

NIERUCHOMOŚCI
 Sprzedam dom 90 m²  
w Chodakowie,  
na działce 1200 m²,  
tel. 662-184-172.

ZS-42

 Wynajmę w centrum 
ładnie wykończone 
lokale użytkowe na biuro, 

gabinety,  
szkoły języków,  
tel. 602-237-042.

ZS-68

 Sprzedam działki o pow. 
3 tys. m² z możliwością 
zabudowy, Czerwonka 
Parcel,  
tel. 503-528-645.

ZS-69

 Do wynajęcia dom  
na terenie Sochaczewa, 
tel. 502-103-220.

ZS-74

 Sprzedam dom 60 m²,  
na wsi, 180.000 zł,  
tel. 500-791-512, 
511-031-742.

ZS-76

 Do wynajęcia  
kawalerka 30 m²,  
I piętro,  
ul. 600-lecia 5,  
Sochaczew, 
tel. 668-783-403.

ZS-77

 Sprzedam mieszkanie, 
68,5 m², os. Ogrody,  
tel. 514-821-873.

ZS-78

 Sprzedam działkę  
rolną 1 ha w Żukowie,  
tel. 600-948-867.

ZS-94

 Sprzedam działki 
budowlane w Sochaczewie 
(Trojanów), cena  
od 85 zł do 100 zł za m²,  
tel. 600-948-867.

ZS-95

 Sprzedam  
mieszkanie  
45 m², IV piętro  
w Sochaczewie,  
ul. Żeromskiego 15,  
cena 155 tys,  
tel. 503-743-974.

ZS-103

 Sprzedam mieszkanie 
trzypokojowe, 48 m²,  
w centrum, II p., balkon, 
tel. 692-104-303.

ZS-106

 Sprzedam 2,5 ha  
ziemi rolnej, V klasa,  
w Helenowie,  
tel. 535-923-535.

ZS-120

 Wynajmę mieszkanie  
2 pokojowe, 48 m², 
I piętro, w Centrum 
Sochaczewa  
od 1 lutego,  
tel. 698-973-683, 
501-716-142.

ZS-121

 Do wynajęcia garaż  
przy ul. Kochanowskiego, 
tel. 604-969-547.

ZS-122

 Do wynajęcia lokal 
użytkowy, parter, co, 
centrum,  
tel. 696-783-171.

ZS-123

 Sprzedam mieszkanie 

45 m², 3 pokoje, 2 piętro, 
ul. Żeromskiego,  
tel. 882-485-317.

ZS-125

 Sprzedam  
mieszkanie  
63 m², 4 piętro,  
ul. Żeromskiego,  
tel. 882-485-317.

ZS-126

 Sprzedam dom 98 m², 
Boryszew, tanio,  
tel. 882-485-317.

ZS-127

 Sprzedam  
mieszkanie  
na parterze, 50 m²,  
2 pokoje, blok z cegły, 
tel. 882-485-317.

ZS-128

 Sprzedam mieszkanie 
50 m², parter, 139 tys., 
tel.882-487-884.

ZS-129

 Sprzedam mieszkanie  
52 m², parter, 159 tys., 
tel. 882-487-884.

ZS-130

 Sprzedam mieszkanie  
66 m², parter, 180 tys., 
tel. 882-487-884.

ZS-131

 Sprzedam mieszkanie  
63 m²,  1 piętro, centrum, 
tel. 882-487-881.

ZS-132

 Sprzedam mieszkanie  
45 m², 1 piętro, blisko PKP,  
tel. 882-487-881.

ZS-133

 Sprzedam mieszkanie  
56 m², 2 piętro, blisko PKP,  
tel. 882-487-881.

ZS134

 Wynajmę dwupokojowe 
mieszkanie, przy ul. 
Senatorskiej (parter, 39 m²). 
Częściowo umeblowane, 
tel. 667-276-115.

ZS-135

 Sprzedam kawalerkę,  
tel. 692-883-793.

ZS-136

 Sprzedam dom  
na obrzeżach Sochacze-

wa, stan surowy otwarty, 
tel. 605-664-220.

ZS-137

ZDROWIE
 Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1,  
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologicz-

na.  
Pełny zakres usług. 

ZS-4
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Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, gm.Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów
- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka,  
   gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha  
   oraz Sochaczew
- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe  
   w Sochaczewie
- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM  
MASZYN  

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje 
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy  

jednorodzinne i obiekty.
Tanio i solidnie  

tel. 534304308
ZS-66

Instalacje  
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
 usuwanie awarii: domy 
jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 

tel. 534-304-308
ZS-67
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 Lekarz specjalista 
dermatolog  
Ewa Brochocka-
-Zegadło. Gabinet 
prywatny Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20,  
Tel. 691-513-051.

ZS-12 B

 Pensjonat  
„Pod Wierzbami”  
w Ładach, k/Iłowa 
zaprasza na turnusy 
rehabilitacyjne i leczenie 
poszpitalne pod opieką 
kardiologa. Możliwość 
dofinansowania z 
PFRON-u www.pod-

wierzbami.com,  
tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-20

 Prywatny Gabinet 
Psychologiczny - Joanna 
Rojek. Psycholog. 
Certyfikowany psycho-

terapeuta. Diagnoza 
psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. Zapisy 
pod nr. tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-22

NAUKA
 Angielski, tel. 606-442-736.

ZS-46

 Szkolenia operatorów 
koparko-ładowarek, 
koparek i ładowarek 
w Łowiczu systemem 
weekendowym.  
Zapisy 603-214-180.

ZS-92

 Studentka filologii  
udzieli korepetycji  
z języka angielskiego, 
tel. 790-666-249.

ZS-108

PRACA
 Firma produkcyjna 
LAMEBAX poszukuje 
pracowników na 
następujące stanowiska: 
- ślusarz-spawacz;  
- pomocnik lakiernika; 
- pomocnik do produkcji 
laminatów. Miejsce pracy 
okolice Sochaczewa,  
tel. 602-367-820.

ZS-53

 Pracowników Ochrony  
z licencją 1 i 2 stopnia, 
tel. 501-784-014,  
22 847-35-35 wew.113.

ZS-91

FINANSE
 Chwilówka z dojazdem 
do klienta, 
tel. 504-228-936.

ZS-24 R

ZWIERZAKI
 Oddam za darmo dwie 
pięciomiesięczne suczki 
rasy mieszanej, 
tel. 793-047-170.

ZS-119

RÓŻNE
 Sprzedam stemple 
budowlane,  
tel. 605-664-220.

ZS-72

 Sprzedam wióry z drewna, 
tel. 692-573-018.

ZS-124

15OGŁOSZENIA

Giełda Pracy

Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 
(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

Kupon dla szukających pracy
Imię: .............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................ 
........................................................................................................................ 
........................................................................................................................

LARYNGOLOG

ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie: 
    - chrapania 
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy

46 862-88-92,  
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA  

REHABILITACJA  

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

■ usprawnianie funkcjonalne  
   metoda PNF
■ rehabilitacja neurologiczna  
   i ortopedyczna
■ terapia manualna
■ masaż leczniczy  
   (segmentalny)
■ rozciąganie  
   i autorozciąganie mięśni
■ gimnastyka korekcyjna
■ Kinesiotaping  
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-6

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 

w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, uroflometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek  

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 

lub 46 880-70-71

508-351-528

O K U L I S T Y K A
 LASEROWE ZABIEGI OCZU
 USG OCZU
 PRACOWNIA ANGIOGRAFII OCZU
 PORADNIA LECZENIA JASKRY
 PORADNIA OKULISTYKI DZIECIĘCEJ
 PERYMETRIA STATYCZNA
 CYFROWE BADANIE DNA OCZU
 ZABIEGI LASEROWE W CUKRZYCY
 ZABIEGI W CHOROBACH POWIEK
 ZABIEGI PLAMKI (SIATKÓWKI)
 BEZDOTYKOWY POMIAR CIŚNIENIA OKA

dr Mikołaj Krajewski
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko

dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka

dr Dariusz Dudek

KLINIKA ALFA, 
tel. (46) 863-38-74

ZS-10

USG

ECHO SERCA

RENTGEN

ZABIEGI MEDYCZNE

46 SPECJALISTÓW
 RÓŻNYCH  
DZIEDZIN  

MEDYCZNYCH

KLINIKA ALFA
SOCHACZEW, UL. POLNA 9
(naprzeciwko ogródka jordanowskiego)

(46) 86 11 321,  
(46) 86 33 874, 793 793 003

www.klinikaalfa.pl
ZS-17

Reklama  
w 

"
Ziemi Sochaczewskiej"

,,Ziemia Sochaczewska" to najczęściej czytana gazeta 
na sochaczewskim rynku wydawniczym

 profesjonalne doradztwo  
 miła obsługa
 projekt ogłoszenia przesyłamy  
   do akceptacji

Barbara Lipińska
reklama@ziemia-sochaczewska.pl

 790-458-406

ZS-14

Pedagog szkolny, kierownik apteki, kierownik izby 
przyjęć, młodszy asystent lekarz, specjalista ds. ekspor-
tu, opiekun klienta ds. utraconych polis, koordynator ds. 
utrzymania czystości, pielęgniarka w przedszkolu, handlo-
wiec w branży gazowej, przedstawiciel handlowy, przed-
stawiciel medyczny, windykator terenowy, fizjoterapeu-
ta-sprzedawca, drukarz, fryzjer, florysta-sprzedawca, 
sprzedawca instalacji sanitarno-gazowej, kucharz, szwacz-
ka, lakiernik meblowy, operator wózka widłowego, mecha-
nik samochodowy, pracownik produkcji, pakowacz, pra-
cownik budowlany, kierowca z prawem jazdy kat. C, C+E.

OFERTY PRACY EURES
AUSTRIA - blacharz samochodowy. BELGIA - geo-

log ze znajomością oprogramowania, inżynier/fizyk/na-
ukowiec/doktorant, inżynier w biurze konstrukcyjnym, 
menager bhp, inżynier inżynierii przemysłowej, inżynier 
oprogramowania cloud storage, inżynier jakości oprogra-
mowania cloud storage, inżynier zmiany (w zakresie inży-
nierii chemicznej), kierownik zmiany produkcji, hydraulik/ 
monster instalacji sanitarnych. FRANCJA - recepcjoni-
sta, chef de partie, animator mini club. HOLANDIA - pra-
cownik produkcji, pracownik produkcji żywności, osoba do 
kompletowania zamówień. NIEMCY - pielęgniarka/pielę-
gniarz, pracownik budowlany (suche tynki), stolarz (kon-
strukcja mebli), spawacz mig, spawacz mag, pracownik rol-
nictwa, pracownik obróbki metalu, mechanik przemysłowy, 
lakiernik przemysłowy, instalator urządzeń sanitarnych, 
grzewczych i klimatyzacyjnych, instalator wodno - gazo-
wy, operator cnc, elektryk/elektronik/automatyk, spawacz 
wig, pomocnik produkcyjny, elektryk, laminator, kierowca 
autobusu, pracownik budowlany, WIELKA BRYTANIA - 
szwacz/szwaczka, kierowca z prawem jazdy kat. C+E. 

Informujemy o przerwach w dostawie energii elektrycznej, 
jakie wystąpią na terenie Sochaczewa i okolic:

ZS-114

27.01.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00: Piasecznica 2.
27 i 28.01.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00: Złota 3 gm. Rybno.
28.01.2014 r. w godz. 9:00 do 14:00: Kuznocin 2.
29 i 30.01.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00: Złota Emilianów.
31.01.2014 r. w godz. 8:00 do 15:00:  
Sochaczew ul.: Polna , Tuwima, Energetyczna, Nowotki.

ZAJĘCIA INDYWIDUALNE 
Z JĘZYKA ANGIELSKIEGO!
 Nauczycielka i tłumaczka poprowadzi 
korepetycje dla: dzieci/młodzieży/dorosłych.
 Przygotowanie do egzaminów  
    i sprawdzianów.
 Pomoc przy odrabianiu prac domowych.
 Nauczanie języka angielskiego poprzez  
    zabawę dla najmłodszych.

Cena do uzgodnienia
  662-067-327

ZS-112 

PODEJMĘ PRACĘ
 Emerytka, opiekunka osób chorych i starszych podejmie pracę 
na godziny, na dniówkę wg potrzeb, tel. 695-721-440.
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NIKOLA WOŹNIAK

Nikola to pierwsze dziecko Sylwii 
i Rafała Woźniak z Sochaczewa. Uro-
dzona w piątek, 10 stycznia 2014 r. o 
godz.18.10. Waga 3,030 kg. Wzrost 
51 cm.
KINGA STOPCZYŃSKA

Kinga to druga córka Katarzyny i 
Tomasza Stopczyńskich z Brochoci-
na, gm. Brochów. Urodzona w sobotę, 
11 stycznia 2014 r. o godz. 20.30. Waga 
2,980 kg. Wzrost 50 cm.

PAWEŁ SZYMAŃSKI

Paweł to pierwsze dziecko Eweli-
ny i Aleksandra Szymańskich z Socha-
czewa. Urodzony w sobotę, 11 stycznia 
2014 r. o godz. 22.50. Waga 3,990 kg. 
Wzrost 53 cm.
DAWID JANASIK

Dawid to pierwsze dziecko Agaty i 
Kamila Janasik z Topołowej, gm. Tere-
sin. Urodzony w poniedziałek, 13 stycz-
nia 2014 r. o godz. 23.15. Waga 3,650 kg. 
Wzrost 54 cm.
NATALIA DURZYŃSKA

Natalia to pierwsze dziecko Moni-
ki i Adriana Durzyńskich z Nowej Pia-
secznicy, gm. Teresin. Urodzona we 
wtorek, 14 stycznia 2014 r. o godz. 8.22. 
Waga 3,320 kg. Wzrost 52 cm.
BARTŁOMIEJ JĘDRZEJCZYK

Bartłomiej to pierwsze dziecko Ża-
nety i Krzysztofa Jędrzejczyk z Józe-
fowa, gm. Iłów. Urodzony we wtorek, 
14 stycznia 2014 r. o godz. 9.50. Waga 
3,770 kg. Wzrost 54 cm.

SYN państwa MAŃKOWSKICH

Chłopiec jest pierwszym dzieckiem 
Małgorzaty i Andrzeja Mańkowskich 
z Czerwonki Parcel, gm. Sochaczew. 
Urodzony w środę, 15 stycznia 2014 r. o 
godz. 11.20. Waga 1,7 kg. Wzrost 49 cm.
IGOR ZIERNIK

Igor to czwarty syn Klaudyny i Do-
minika Ziernik ze Żdżarowa, gm. So-
chaczew. Urodzony w środę, 15 stycz-
nia 2014 r. o godz. 16.25. Waga 3,650 
kg. Wzrost 54 cm.

KAJA KUBISZEWSKA

Kaja to druga córka Katarzyny i 
Marcina Kubiszewskich z Sochaczewa. 
Urodzona w środę, 15 stycznia 2014 r. 
o godz. 19.15. Waga 3,250 kg. Wzrost 
50 cm.
ASKIN MUSTAN

Askin to pierwsze dziecko Suzan 
i Sywgina Mustan z Bułgarii. Uro-
dzony w czwartek, 16 stycznia 2014 r. 
o godz. 10.20. Waga 3,650 kg. Wzrost 
53 cm.
ALEKSANDER URBAŃSKI

Aleksander to drugi syn Katarzyny 
i Bartłomieja Urbańskich z Kozłowa Bi-
skupiego, gm. Nowa Sucha. Urodzony 
w czwartek, 16 stycznia 2014 r. o godz. 
13.10. Waga 5,100 kg. Wzrost 58 cm.
PATRYCJA KĘSKA

Patrycja to druga córka Małgorza-
ty i Pawła Kęska z Żukowa, gm. Socha-
czew. Urodzona w piątek, 17 stycznia 
2014 r. o godz. 14.05. Waga 3,380 kg. 
Wzrost 52 cm. 
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Uczennicom udało się zebrać już prawie sto podpisów

NASZE DZIECI
urodzone w szpitalu  
od 10 do 17 stycznia

Tym razem nasi gim-
nazjaliści byli gospodarza-
mi. Wieczorem, wspólnie 
ze swoimi rówieśnikami 
z Litwy, dotarli do Krako-
wa. Około godziny 22 na 
lotnisku w Balicach mie-
li powitać gości z Hiszpa-
nii i Grecji. Niestety, gęsta 
mgła spowodowała, że lecą-
cy przez Wiedeń Grecy wy-
lądowali na lotnisku w Ka-
towicach, a Hiszpanie w 
Rzeszowie. Na obie grupy 
czekaliśmy do wczesnych 
godzin porannych. Mimo 
drobnych problemów zwie-
dzanie miasta królów pol-
skich odbyło się zgodnie z 
planem. Po obiedzie, wspól-
nie z naszymi gośćmi, uda-

liśmy się do Zakopanego. 
Tu również czekała na nas 
niespodzianka w posta-
ci halnego, który postano-
wił wrócić w polskie góry. 
Noc przeżyliśmy bez prądu, 
otoczeni przeraźliwymi od-
głosami wiatru i łamiących 
się drzew. Zakopane po tej 
wizycie wyglądało jak po 
ogromnej katastrofie. Przej-
ście halnego pokrzyżowa-
ło nasze narciarskie plany. 
Niektórzy próbowali jeździć 
na sztucznym śniegu, ale 
nie było to zbyt przyjemne i 
bezpieczne, bo przez cienką 

warstwę sztucznego zaśnie-
żania prześwitywała trawa. 
Podczas realizacji zadań 
projektu wspólnie z naszy-
mi gośćmi odwiedziliśmy 
Gubałówkę, zakopiańskie 
Krupówki, Kalatówki i za-
marznięte o tej porze Mor-
skie Oko.

W ramach zajęć warsz-
tatowych nauczyliśmy się 
malować na szkle techni-
ką odwróconą, wykonywa-
liśmy maski karnawałowe i 
gipsowe oraz uczyliśmy się 
trudnej sztuki dekorowania 
stołu. Na sylwestrowe przy-

jęcie własnoręcznie udeko-
rowaliśmy i upiekliśmy cia-
steczka.

Samego Sylwestra spę-
dziliśmy w termach w Bu-
kowinie Tatrzańskiej. Jego 
mottem były cztery żywio-
ły. W ramach żywiołu ognia 
obejrzeliśmy przepiękny 
pokaz fajerwerków. Nowy 
2014 Rok powitaliśmy we-
dług obrzędu hiszpańskie-
go, który polegał na tym, że 
za każdym uderzeniem ze-
gara zjadaliśmy 1 rodzynek. 
Dwanaście zjedzonych ro-
dzynków ma przynieść nam 
w nowym roku zdrowie i 
szczęście. Wieczory umila-
liśmy tematycznymi dysko-
tekami, np. Pidżama Par-
ty czy bal przebierańców. 
Słodki poczęstunek serwo-
wały dziewczyny z naszym 
kolegą  Damianem, który 
odkrył swój nowy talent. 

Czas przeznaczony na 
realizację projektu minął 
bardzo szybko. Osiem in-
teresujących dni było jak 
krótki, lecz bardzo miły sen. 
Wzbogaceni o nową wiedzę 
i umiejętności wróciliśmy 
do naszych domów.

Uczestnicy projektu 
z Gimnazjum nr 1

Każda opowieść jest jak 
magiczna podróż - tak ma-
wiają Arabowie. W tę podróż 
zabrała nas przewodniczka 
nie byle jaka, mistrzyni sło-
wa - Mariola Pryzwan. 

Spotkanie autorskie, któ-
re odbyło się w Szkole Mu-
zycznej  w Sochaczewie, było 
poświęcone sylwetce i twór-
czości niezwykłej artystki - 
Anny German. Postać i ży-
cie tej wyjątkowej wokalistki 
zostały ostatnio spopulary-
zowane przez serial „Anna 
German”. Polsko-rosyjsko-
-ukraińska produkcja poka-
zuje burzliwą i dramatycz-
ną historię życia piosenkarki, 
która zrobiła międzynaro-
dową karierę w latach 60. i 
70. ubiegłego wieku. Mario-
la Pryzwan jest autorką kil-
ku książek o Annie German: 
„Tańcząca Eurydyka - Anna 
German we wspomnie-
niach”, „Największy elf świa-
ta - wspomnienia o Annie 
German” oraz „Anna Ger-
man o sobie”. 

Zgromadzeni w sali 
koncertowej z prawdzi-
wą przyjemnością słucha-
li opowieści o życiu pio-
senkarki, obejrzeli zdjęcia i 
wysłuchali nagrań z jej gło-
sem. Przy okazji Mariola 
Pryzwan sprostowała kilka 
drobnych nieścisłości, któ-
re pojawiły się w serialu te-
lewizyjnym. 

Spotkanie autorskie z 
Mariolą Pryzwan zostało 
zorganizowane przez Peda-
gogiczną Bibliotekę w So-
chaczewie i tam też moż-
na wypożyczyć wszystkie 
książki pisarki, a prywat-
nie naszej koleżanki biblio-
tekarki z Pedagogicznej Bi-
blioteki Wojewódzkiej w 
Warszawie. Mariola Pry-
zwan jest także autorką 
książek o Marii Jasnorzew-
skiej-Pawlikowskiej, Marii 
Dąbrowskiej, Marii Kow-
nackiej, Halinie Poświatow-
skiej, Zbyszku Cybulskim i 
Władysławie Broniewskim.

Joanna Dobkowska

Uczennice Gimnazjum 
nr 1 w Sochaczewie - Sandra 
Bednarek i Weronika Miko-
łajczyk -  zorganizowały akcję 
przeciw zabijaniu zwierząt 
futerkowych. 

Dziewczynki są uczenni-
cami klasy pierwszej, a pomysł 
akcji zrodził się rok temu, gdy 
były w ostatniej klasie szkoły 
podstawowej. Jak mówią, każ-
dego roku dla przemysłu fu-
trzarskiego zabijanych jest na 
świecie około 50 milionów 
zwierząt, głównie norek i li-
sów. - Każde zwierzę, zanim 
zostanie zabite, narażone jest 
na liczne cierpienia spowodo-
wane chorobami i obrażenia-

mi spowodowanymi życiem 
w bardzo ciasnej klatce - mówi 
Sandra, która prywatnie jest 
posiadaczką dwóch norek. 
Weronika z kolei dodaje, iż w 
niektórych krajach europej-
skich jest zakaz hodowli zwie-
rząt na futra, a kilka krajów jest 
na drodze do wprowadzenia 
zakazu. Od ponad roku dziew-
czyny zbierają podpisy, aby 
polski rząd wprowadził zakaz 
hodowania zwierząt na futro 
także w naszym  kraju. Do tej 
pory udało im się zebrać około 
stu podpisów i, jak mówią, to 
tylko i wyłącznie od nas zale-
ży, czy nadal będą istniały fer-
my futrzarskie. (Ka)

Magiczna podróż... Nie zabijajmy norek

Happy New Year „Jedynki”
 Q Pochmurny 

poranek pożegnał 
uczniów z 
Gimnazjum nr 1  
im. Jana Pawła II, 
którzy 27 grudnia 
2013 roku, pod opieką 
swoich nauczycieli, 
wyjechali, 
by wziąć udział  
w międzynarodowym 
projekcie 
edukacyjnym. 
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ALEKSANDER GRZEGORZ TURCZYK

W Bielicach - we 
dworze możnych 

dalekich kuzynów, pełnił 
on obowiązki guwernera, tu 
rozwijał swój talent pisarski 
i tu powstawały jego pierw-
sze utwory. Jeszcze w latach 
70. XX w. istniał we wsi za-
bytkowy dwór zbudowany 
w I połowie XIX w., prawdo-
podobnie z modrzewia. Była 
to budowla parterowa, kon-
strukcji zrębowej, wzniesio-
na na planie wydłużonego 
prostokąta. Od frontu znaj-
dował się ganek, wsparty na 
czterech słupach, który wień-
czył trójkątny szczyt. Układ 
wnętrz nieistniejącego obec-
nie obiektu był dwutrakto-
wy, z korytarzem pośrodku 
i sienią na osi. Dwór posiadał 
dach naczółkowy z facjatami 
i był kryty papą. 

Co wiemy o właścicie-
lach bielickiego dworu? Sto-
sunkowo dużo. Na przełomie 
XVIII i XIX w. dwór i mają-
tek Bielice należały do rodzi-
ny Bielickich herbu Roch II. 
Najbardziej znanym i zasłu-
żonym jej przedstawicielem 
był Leon Bielicki, generał - 
major Ziemi Sochaczewskiej. 
Urodził się około 1755 r., a 
rodzicami jego byli Walerian, 
cześnik smoleński i Anna z 
Zakrzewskich, cześnikówna 
brzesko-kujawska. Wcześnie 
zaciągnął się on do wojska i 
służył w 3 szwadronie Wiel-
kopolskiej Brygady Kawalerii 
Narodowej. W 1788 r. otrzy-
mał nominację na chorążego 
w tej formacji oraz wybrano 
go deputatem do Trybunału 
Koronnego z województwa 
brzesko-kujawskiego. W dwa 
lata później Leon Bielicki 
otrzymał urlop wojskowy w 
związku z chorobą płuc. Do 
wojska już nie powrócił i za-
mieszkał w Bielicach pod So-
chaczewem, w swych rodzin-
nych dobrach. 

Bielicki był dwukrotnie 
żonaty, najpierw z Katarzy-
ną Mańkowską, a następ-
nie z Wiktorią Malczewską. 
Gdy wybuchło Powstanie 
Kościuszkowskie, prowa-
dził on ożywioną akcję po-

wstańczą na Ziemi Socha-
czewskiej, agitując na rzecz 
Insurekcji wśród jej miesz-
kańców oraz organizując 
korpus milicji pieszej i kon-
nej. Maszerującemu przez 
Ziemię Sochaczewską ze swą 
dywizją do Wielkopolski ge-
nerałowi Janowi Henryko-
wi Dąbrowskiemu przekazał 
Bielicki wiele cennych stra-
tegicznie informacji o liczeb-
ności i pozycji wojsk pru-
skich. Do zadań Bielickiego, 
obok organizowania oddzia-
łów wojskowych, należało 
także utrzymanie ładu i po-
rządku na wyzwolonych od 
Prusaków skrawkach Ziemi 
Sochaczewskiej. Jego obo-
wiązki nie były łatwe do re-
alizacji, gdyż wojska pruskie 
i rosyjskie łupiły i plądrowa-
ły nasz region i srogo kara-
ły jego mieszkańców za nie-
posłuszeństwo i sprzyjanie 
Kościuszce. Mimo szalejące-
go terroru zaborców Bielic-
ki zwołał 29 września 1794 r. 
do Kampinosu, który po za-
jęciu Łowicza i Sochaczewa 
pozostał jedynym znaczniej-
szym, wolnym ośrodkiem 
Ziemi Sochaczewskiej, zjazd 
obywateli, na którym zo-
stał podpisany akces do po-
wstania. Leon Bielicki zmarł 
prawdopodobnie w Bielicach 
w 1799 r. 

Po jego śmierci dobra 
Bielice i Sielice prze-

szły na własność rodziny 
Izbińskich herbu Prawdzic. 
W 1812 r. ich dziedzicami 
byli bracia Jan i Józef Izbiń-
scy. Majątek ten pozostawał 
najprawdopodobniej w po-
siadaniu Izbińskich do końca 
lat 40. XIX w. W 1856 r. wła-
ścicielem dóbr został Adolf 
Szyppożyński, od którego 
odkupił je Lucjan książę Ko-
rybut-Woroniecki. 

Ten ostatni był potom-
kiem spokrewnionych z Wi-
śniowieckimi, Zbaraskimi i 
Poryckimi spolonizowanych 
kniaziów ruskich, którzy wy-
wodzili siebie, zresztą nie-
słusznie, z dawnej litewskiej 
rodziny panującej Giedy-
minowiczów. Książę Lucjan 

Korybut- Woroniecki (1806 
- 1875) był synem Antonie-
go, dziedzica dóbr Huszlewo, 
radcy departamentu siedlec-
kiego i Barbary z Cieszkow-
skich. W 1826 r. jako ochotnik 
rozpoczął on służbę wojsko-
wą w 3 pułku strzelców kon-
nych gwardii. 31 lipca 1830 r. 
otrzymał nominację na pod-
porucznika i nadal służył w 
tym pułku. Po wybuchu Po-
wstania Listopadowego zna-
lazł się w 6 pułku ułanów i 
wkrótce awansował na po-
rucznika. Brał udział w bitwie 
pod Ostrołęką, dostał się do 
niewoli rosyjskiej, a następ-

nie, po wydostaniu się z niej, 
walczył z Rosjanami w regi-
mencie kawalerii poznańskiej, 
gdzie otrzymał awans na kapi-
tana. Podczas oblężenia War-
szawy przez wojska rosyjskie 
uczestniczył w jej obronie. Po 
upadku Powstania Listopa-
dowego przekroczył granicę 
pruską i udał się na emigra-
cję. Wkrótce potem znalazł 
się w Hiszpanii i wstąpił do 
armii hiszpańskiej. Za udział 
w powstaniu skazano go za-
ocznie na zesłanie. W latach 
50. XIX w. powrócił z emigra-
cji najpierw w Poznańskie, a 
w Królestwie Polskim znalazł 

się dopiero w 1860 r. Niedłu-
go potem kupił majątek Bieli-
ce pod Sochaczewem i ożenił 
się z Marianną Łuszczewską, 
zmarłą w 1879 r. córką Adama 
oraz siostrą stryjeczną sław-
nej literatki Deotymy. Miał 
z nią czterech synów: Pawła, 
Michała, Antoniego i Adama. 
Lucjan Korybut-Woroniecki 
zmarł w 1875 r. i został pocho-
wany w grobowcu rodzinnym 
na cmentarzu w Mikołajewie. 

W 1868 r. książę Lu-
cjan z polecenia 

Deotymy powierzył obo-
wiązki guwernera swoich 
starszych synów Pawła i Mi-
chała Henrykowi Sienkie-
wiczowi, który przez Cieci-
szowskich i Łuszczewskich 
był dalekim kuzynem Ko-
rybut-Woronieckich. Sien-
kiewicz mieszkał wówczas w 
otoczonym pięknym ogro-
dem bielickim dworze, w 
którym znajdowały się salo-
ny z dziełami sztuki i duża 
biblioteka. W 1869 r. w Bieli-
cach powstała jego pierwsza 
powieść „Na marne”, którą 
bardzo wysoko ocenił Józef 
Ignacy Kraszewski. 

„Powieść „Na marne” pi-
sana jest wybornie - donosił 
twórca „Starej baśni” jedne-
mu z przyjaciół Sienkiewicza. 
- Czytałem ją z wielkim zaję-
ciem i jednym szczerym sło-
wem mogę powiedzieć to tyl-
ko, że rzadko pierwsza praca 
jest tak dojrzała. Winien to 
autor i talentowi i tej wielkiej 
trafności, z jaką obrał sobie 
przedmiot - z własnego lub 
widzianego i znanego życia, a 
mógł malować z natury”. 

Sienkiewicz opiekował się 
prawdopodobnie także i młod-
szymi Woronieckimi - Anto-
nim i Adamem. Być może, że 
pomagał mu w wychowaniu 
młodych książąt stary, niezna-
ny z nazwiska żołnierz, uczest-
nik Powstania Listopadowego 
„o sumiastym wąsie i suro-
wym spojrzeniu - groźny na 
pozór - a w gruncie rzeczy ca-
łym sercem oddany powierzo-
nym sobie wychowankom”. 
Niektórzy ze znajomych ksią-
żąt Woronieckich uważali po-

tem, iż to jego właśnie uwiecz-
nił pisarz w swym pięknym 
utworze „Stary sługa”. Przy-
jaźń Sienkiewicza z jego wy-
chowankami przetrwała i by-
wał on ich częstym gościem w 
Bielicach i Radziejowicach.

Najstarszy z wycho-
wanków pisarza, Pa-

weł książę Korybut-Woroniec-
ki, zmarły w 1922 r., dziedzic 
dóbr Jeżówka i Bielice, ożenio-
ny z Marią z Mańkowskich, to 
działacz społeczny, który po-
łożył wielkie zasługi dla Zie-
mi Sochaczewskiej. Zawdzię-
czała mu wiele sochaczewska 
Ochotnicza Straż Pożarna, 
której w latach 1896-1914 był 
prezesem oraz honorowym 
członkiem. W swym majątku 
Bielice założył on nowoczesną 
gorzelnię, należał również do 
najbardziej ofiarnych obywa-
teli ziemskich powiatu socha-
czewskiego podczas zbierania 
w 1893 r. pieniędzy na budowę 
ambulatorium w Sochaczewie. 
Książę Paweł przyczynił się po-
ważnie do założenia w 1902 r. 
mleczarni „Spójnia” w Bory-
szewie, najstarszego zakładu 
przemysłowego na terenie na-
szego miasta, produkującego  
4 000 litrów mleka na godzinę 
i zatrudniającego 10 pracowni-
ków. Był inicjatorem mechani-
zacji rolnictwa; w swoim ma-
jątku w Bielicach organizował 
w okresie międzywojennym 
wystawy rolnicze oraz poka-
zy działania nowoczesnego 
sprzętu rolniczego. 

Tradycję wdrażania no-
woczesności na wsi, zapo-
czątkowaną przez księcia 
Pawła, kontynuuje obecnie 
bielicki oddział Wojewódz-
kiego Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego z siedzibą w War-
szawie. Corocznie, razem ze 
Starostwem Powiatowym w 
Sochaczewie organizuje on 
Targi Rolne i Przedsiębior-
czości. Towarzyszą im różne 
szkolenia, pokazy, konkur-
sy i występy różnych zespo-
łów artystycznych. Impreza 
ta cieszy się wielką popular-
nością mieszkańców powiatu 
sochaczewskiego.

Cdn.

Panowie i panie na Bielicach
 Q Do Bielic jeździłem co roku jedynie po to, żeby ożywić nieco moją erudycję historyczną o Henryku Sienkiewiczu. 

Ta mała wieś pod Sochaczewem była niegdyś ściśle związana z początkami kariery jednego z największych naszych 
pisarzy, laureata Literackiej Nagrody Nobla. 

Księstwo Michał i Franciszka z Krasińskich Korybut-Woronieccy

Henryk Sienkiewicz w salonie Korybut -Woronieckich w Bielicach
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TENIS STOŁOWY

BADMINTON

BIEGI

BIEGI

TENIS STOŁOWY

 QW pierwszej rundzie na-

sze tenisistki stołowe spi-
sały się poniżej oczekiwań. 
Chcąc po raz kolejny myśleć 
o medalu, muszą w drugiej 
wygrać prawie wszystkie 
mecze. W piątek (17.01) wal-
czyły w pierwszym z kilku 
meczów „ostatniej szansy”. 

Bronowianka Kraków to 
trudny rywal. Dlatego trze-
ba było zagrać va banque. 
Skład SKTS został tak usta-
wiony, że dawał szansę na 
zwycięstwo. Było tylko jed-
no „ale”. Obydwa swoje po-
jedynki musiała wygrać Na-
talia Partyka. Tak też się 
stało i zespół Bronisława 
Gawrylczyka udanie roz-
począł rundę rewanżową. 
Martwi trochę dolegliwość 
Magdaleny Szczerkowskiej 
jednak, jak powiedział opie-
kun drużyny - jest szansa na 
to, że Szczera zagra jeszcze 
w tym sezonie.

Mecz rozpoczęła Nata-
lia Partyka, która bez więk-
szych problemów pokonała 
3:1 Martę Smętek. W dru-
gim pojedynku do stołu po-
deszła Wiktoria Zaniewska i 
to była ta niespodzianka dla 
rywalek. Co prawda nie mia-
ła szans z Zhao Xia. Pokaza-

ła jednak kilka skutecznych 
zagrań. W trzeciej grze We-
nwen Liu szybko poradziła 
sobie z Pauliną Knyszewską. 

Czwarty pojedynek był 
decydujący. Natalia Party-
ka kontra Zhao Xia. Pierw-
szy set był wyrównany. Lepiej 
finiszowała panna Natalia, 
która wygrała do ośmiu. Dwa 
kolejne to popis gry Party-
ki. Nasza zawodniczka roz-
gryzła rywalkę i praktycznie 
każde jej zagranie na stro-
nę forehandową kończyło się 

zdobytym punktem. Szyb-
kie 3:0 i zwycięstwo z Brono-
wianką stało się faktem.

SKTS Sochaczew - KS 
Bronowianka Kraków  3:1
Natalia Partyka - Marta Smętek  3:1 (11-4, 11-6, 
7-11, 11-6)

Wiktoria Zaniewska - Zhao Xia  0:3 (1-11, 3-11, 
4-11)

Wenwen Liu - Paulina Knyszewska  3:0 (11-8, 
11-7, 11-5)

Natalia Partyka - Zhao Xia  3:0 (11-8, 11-2, 11-5)
Wyniki
X kolejka

SKTS - Bronowianka   3:1
PWSiP - MKSTS   2:3

AZS UE - AZS AJD   3:2
GLKS - Polmlek   3:0
KTS - Optima     (mecz przełożony)

XI kolejka (awansem)
PWSiP - GLKS  0:3

Tabela
1.GLKS Nadarzyn   20
2.KTS Tarnobrzeg   18
3.MKSTS Polkowice   14
4.AZS UE Wrocław   12
5.Bronowianka Kraków   12
6.SKTS Sochaczew  10
7.AZS AJD Częstochowa   8
8.PWSiP Łomża    4
9.Polmlek Lidzbark Warm.   2
10.Optima Lublin   0

Ekstraklasa kobiet

Zagrały va banque W Warszawie (18.01) 
odbył się III WTK żaczek i 
żaków. Najlepiej z naszych 
zawodników spisał się Mak-
symilian Miastowski (So-
ping Sochaczew), który za-
jął drugie miejsce. Maks w 
finale przegrał z Maciejem 
Kubikiem (Hals Warszawa). 
Bardzo dobrze zagrał rów-
nież Nikodem Zofczak (Tę-

cza Budki Piaseckie), któ-
ry został sklasyfikowany 
na miejscach 5-8. Pozosta-
li nasi reprezentanci zajęli 
dalsze lokaty.

Wyniki
2.Maksymilian Miastowski (Soping)
5-8.Nikodem Zofczak (Tęcza)
13-16.Julia Kowalczyk (Tęcza)
25-32.Julia Jarzyńska (Tęcza)
33-40.Hubert Włodarczyk (Tęcza)

Maks na drugim

Stowarzyszenie „Dzia-
łamy Sprawnie - Tworzymy 
Lepiej - Przez sport w przy-
szłość” oraz Starostwo Po-
wiatowe w Sochaczewie za-
chęcają do udział w tworzącej 
się właśnie Indywidualnej Li-
dze Badmintona na terenie 
powiatu sochaczewskiego.

Zebranie organizacyjne 
dla wszystkich osób zainte-

resowanych udziałem w niej 
odbędzie się w czwartek, 
23.01 o godz. 18.00 w sali 
konferencyjnej Starostwa 
Powiatowego w Sochacze-
wie, ul. J. Piłsudskiego 65.

W razie dodatkowych 
pytań prosimy o kontakt te-
lefoniczny: 696-550-956 lub 
e-mail:  przezsportwprzysz-
losc@gmail.com

Rusza liga badmintona

 QW Falenicy (28.12) odby-

ły się XI Zimowe Biegi Gór-
skie - odsłona druga. So-

chaczewianie wystartowali 
na trzech dystansach.

Najlepiej spisał się Ad-
rian Kowalski, który na dy-
stansie 3,3 km był pierw-
szy. Na najniższy stopień 
podium w biegu na 6,6 km 
wskoczył jeszcze Emanuel 
Zimny.

Wyniki Aktywnych
Bieg na 6,6 km (90 osób)

3.Emanuel Zimny   26.12
14.Mirosław Adamkiewicz   33.12
31.Michał Adamkiewicz   36,09

Bieg na 3,3 km (62 osoby)
1.Adrian Kowalski   12,39
4.Krzysztof Zakrzewski   13.52
7.Piotr Marczak   14.16
10.Filip Raczkowski   14.56
11.Mikołaj Wosiński   15.07
13.Damian Smus   15.20

Bieg na orientację
34.Damian Smus   1:23.51
35.Mirosław Adamkiewicz   1:23.52

W trzeciej odsłonie Fa-
lenickich Biegów Górskich 
wystartowało 588 osób. 
Ekipa Aktywnych spisała 
się na medal, a raczej na kil-
ka medali.

Wyniki
Bieg na 6,6 km (118 osób)

3.Emanuel Zimny   26.50
7.Damian Smus   29.19
23.Mirosław Adamkiewicz   32.37
42.Michał Adamkiewicz   35.22

Bieg na 3,3 km (109 osób)
1.Krzysztof Zakrzewski   12.22
2.Adrian Kowalski   12.23
4.Filip Raczkowski   13.42
7.Piotr Marczak   14.09
14.Jakub Kosk    15.51 (3 w M16)
16.Sylwia Pawelak   16.14  
           (3 wśród kobiet, 2 w K16)

37.Natalia Dobijańska   17.48 (1 w K14)

Falenickie górki

Odpadli z pucharu
Tęcza Budki Piaseckie rozegrała 3.01 mecz pierwszej rundy Pu-

charu Polski na szczeblu MZTS. Naszym pingpongistom nie pomo-
gła nawet własna hala. Podopieczni Radosława Jurzyka przegrali 1:4 z 
GKTS Wiązowna. Jedyny punkt dla Tęczy zdobył Damian Selerski, 
który pokonał Mateusza Stawickiego 3:1.

Uśmiechnięta Natalia Partyka rozmawia z młodszą koleżanką Wiktorią Zaniewską
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W Arturówku biegacze 
pożegnali 2013 rok Biegiem 
Sylwestrowym. Na starcie 
stanęło ponad 1200 osób, a 
wśród nich liczna grupa so-
chaczewian.

Wyniki
Bieg główny - 10 km

15.Emanuel Zimny   36.31
205.Adrian Kowalski   45.42
346.Patryk Kowalski   49.17

531.Damian Smus   54.18
535.Małgorzata Stępniak   54.26

W biegu tym wystarto-
wał również Krzysztof Za-
krzewski.

Bieg młodzieżowy (2 km, 

114 osób)
15.Mikołaj Wosiński
37.Mikołaj Łasica
38.Sylwia Pawelak
64.Natalia Dobijańska

Pożegnali rok bieganiem

W Nałęczowie odby-
wa się ciekawa impreza, któ-
ra jest jednocześnie ostatnim i 
pierwszym biegiem oraz mar-
szem w Europie. Zawodni-
cy startują o 23.55, a do mety 
docierają już po północy. W 
tym roku na trasę wyruszyła 
czwórka sochaczewian.

Wyniki
Bieg 5 km
67.Łukasz Kuklewicz (KM Aktywni)
68.Artur Kaźmierski (KM Aktywni)
Nordic walking 5 km kobiet
1.Ewa Brzezina (chodzezkijami.pl Sochaczew)
Nordic walking 5 km mężczyzn
3.Józef Maciej Brzezina (chodzezkijami.pl Sochaczew)

Ostatnia i pierwsza

W sobotę (18.01) odbył 
się w Łodzi halowy miting 
lekkoatletyczny. W zawo-
dach wystartowała czwórka 
podopiecznych Emanuela 
Zimnego. Julia Dragańska i 
Aleksandra Pietruszka po-
prawiły swoje rekordy ży-
ciowe na dystansie 300 m.

Wyniki
Aneta Gonta (200 m)  

30,07
Julia Dragańska (300 m)  

52,12
Aleksandra Pietruszka 

(300 m)  55,08
Klaudia Lelonek (400 m)  

1.14,58

Młodzi w Łodzi

Sochaczewscy Aktywni 
oficjalnie rozpoczęli sezon 
2014. Uczynili to startem w 
dwóch biegach.
IX Bieg o Puchar Bielan (5 km, 809 osób)

26.Krzysztof Zakrzewski      18.08
111.Jakub Aksamit      21.02
192.Mikołaj Łasica      22.56
226.Michał Adamkiewicz      23.21
331.Mirosław Adamkiewicz      24.56
392.Iwona Wituska      26.00
443.Paweł Masłowski      26.42
665.Damian Kowalski      30.12

666.Patryk Kowalski      30.12
777.Katarzyna Bulicz-Kasprzyk      34.50
XXXI Bieg Chomiczówki (15 km, 1237 osób)

39.Emanuel Zimny      56.35
48.Adrian Kowalski      57.23
110.Krzysztof Zakrzewski   1:00.37
320.Jarosław Szajewski   1:08.09
546.Piotr Marczak   1:13.47
562.Patryk Kowalski   1:14.05
567.Mirosław Adamkiewicz   1:14.12
622.Jakub Aksamit   1:15.12
623.Jan Kocimski   1:15.12
1068.Damian Kowalski   1:29.26

Rozpoczęli sezon

W niedzielę (12.01) od-
był się w Warszawie bieg 
WOŚP. Na 5-kilometrową 
trasę wystartowało ponad 
5000 osób. 

W imprezie tej nie ważne 
były czasy ani miejsca, któ-
rych nie notowano. Najważ-
niejszy był udział. W stolicy 
pobiegli: Kamila Kocimska, 
Beata Kołodziejczak, Moni-

ka Orlińska, Julia Dragań-
ska, Aleksandra Pietruszka, 
Mikołaj Wosiński, Mikołaj 
Łasica, Jakub Kosk, Ryszard 
Nowakowski, Jan Kocim-
ski, Andrzej Połeć, Jarosław 
Szajewski, Filip Raczkowski, 
Piotr Marczak, Łukasz Po-
łeć, Jacek Jastrzębski, Adam 
Niemiec, Roman Paradow-
ski oraz Emanuel Zimny.

Biegli dla Orkiestry
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KOSZYKÓWKAPIŁKA NOŻNA

MMA

Na boisku walczyło 
osiem drużyn. Najlepszą 
z nich okazała się Korona 
Wejsce, która po raz trzeci 
z rzędu zdobyła to trofeum. 
Trenerem zwycięskiej eki-
py jest Mariusz Mamcarz. 
Drużyny zagrały pierw-
szą rundę systemem grupo-
wym, a drugą pucharowym.

Wyniki
Półfinały

Piast - Teresin    4:2
Korona - Tajfun   2:0

mecz o VII miejsce
Promyk - FK Rybno  3:2

mecz o V miejsce
Unia - Sokół    3:1

mecz o III miejsce
Tajfun - Teresin    3:1

Finał
Korona - Piast  2:2 (0:0) rzuty karne: 3-1

Ostateczna kolejność 
turnieju
1 Korona Wejsce (Sebastian Sumiński)
2 Piast Feliksów (Krzysztof Różycki)
3 KS Teresin (Marcin Leszczyński)
4 Tajfun Brochów (Mariusz Nowicki)
5 Unia Iłów (Michał Siemiński)
6 Sokół Budki Piaseckie (Robert Bajurski)
7 Promyk Nowa Sucha (Kamil Marcinkowski)
8 FK Rybno (Bartłomiej Dragański)

*w nawiasach nazwiska 
najlepszych piłkarzy po-
szczególnych drużyn

Nagrody indywidualne 
Najskuteczniejszy strzelec: Kami Bartosiewicz (Piast 
Feliksów) - 6 goli

Najlepszy bramkarz: Sebastian Stańczak (Korona Wejsce)
Składy  

najlepszych drużyn:
Korona Wejsce 

Sebastian Stańczak, Da-
mian Taraska, Sebastian 
Sumiński, Rafał Piaskow-
ski, Paweł Dróżdż, Piotr 
Gala, Marcin Wróbel, Ma-
riusz Trakul, Rafał Trakul

Piast Feliksów

Marcin Chmielak, Ma-
riusz Kozłowski, Rafał Wal-
czak, Krzysztof Różycki, 
Adrian Parobczyk, Patryk 
Malinowski, Karol Sadow-
ski, Mariusz Cieślak, Łu-
kasz Piórkowski, Mateusz 
Zych

KS Teresin

Piotr Bieńkowski, Paweł 
Orłowski, Jakub Stańczak, 
Krzysztof Bargieł, Marcin 

Leszczyński, Kamil Barto-
siewicz, Artur Wróbel, Kac-
per Bargieł

Tajfun Brochów

Piotr Orliński, Rado-
sław Sadowski, Sebastian 
Paciorkowski, Piotr Win-
nicki, Mariusz Nowicki, 
Piotr Budzik, Eryk Zwierz-
chowski, Sebastian Wójcik, 
Marek Dąbrowski, Artur 
Pręgowski

XXII Halowy Turniej Piłki Nożnej Seniorów o Puchar Wójta Gminy Sochaczew

Wójta się nie bójta
 Q XXII Halowy Turniej Piłki Nożnej Seniorów o Puchar Wójta Gminy Sochaczew odbył się  

19 stycznia w hali sportowej Gimnazjum nr 2. 

Korona Wejsce po raz trzeci wyjechała z Sochaczewa z Pucharem Wójta

FO
T.

M
O

Si
R

 Q Jeszcze tylko trzy termi-
ny zostały do zakończenia 
rundy zasadniczej SLF. Nie-

które drużyny grają trochę 
od niechcenia gdyż i tak 
wszystkie walczyć będą w 
fazie play-off.

Pomimo tego wpada sporo 
goli i jest na co popatrzeć. Najsku-
teczniejszym zawodnikiem ligi 
pozostał „transportowiec” Robert 
Hyży, który strzelił już 20 goli.

Wyniki

Chodaków - Ark Pol 4:2 (1:1)
Michał Gerasik (2), 

Michał Janiszewski, Pa-

tryk Szewczyk - Marcin 
Gruszecki, Marcin Mar-
kiewicz

Transport Dudek - Fast 
Service  5:2 (3:0)

Bartłomiej Walewski 
(2), Kamil Bartosiewicz, Ro-
bert Hyży, Piotr Trafalski - 
Krystian Wiśniewski, To-
masz Oziemblewski 

Hegor - Tesco 3:1 (1:0)
Sebastian Strzelczyk, 

Kacper Starek, Paweł Her-
man - Adrian Dąbrowski

Mars - OBI 5:1 (0:1)
Szymon Skowron (2), 

Krzysztof Tabara (2), Norbert 

Rogoziński - Rafał Trakul
Ark Pol - Fast Service 

3:2 (2:1)
Marcin Markiewicz (3) - 

Tomasz Oziemblewski, Ka-
mil Borkowski

Transport Dudek - He-
gor 4:0 (2:0)

Kamil Bartosiewicz (2), 
Marek Wydra, Robert Hyży 

Tesco - Mars 5:3 (2:0)
Paweł Radzikowski (2), 

Adrian Dąbrowski, Kamil 
Tondera, Robert Bajurski - 
Krzysztof Tabara (2), Szy-
mon Skowron

OBI - MFO 5:0 v.o.

Tabela:
1.Transport Dudek  31   58-18
2.OBI  19   38-28
3.Hegor  17   25-22
4.Chodaków  17   20-21
5.Mars  16   26-24
6.Tesco  16    26-24
7.Fest Service  12    26-30
8.Ark Pol    9    22-34
9.MFO    0   10-60

Sochaczewska Liga Futsalu

Wszystkie drużyny awansują

W niedzielę (19.01) ro-
zegrana została IV kolejka 
SLK. Rozpędzony Thunder 
zmiótł tym razem z parkie-
tu ekipę z Żyrardowa. Pew-
nym zaskoczeniem może 
być 10-punktowa poraż-
ka Starych Byków z socha-
czewskimi Rakietami.

Wyniki
IV kolejka

MS Jobs - Air Chopin  94:38 (20:10, 19:6, 25:16, 
30:6)

Socho Rockets - Stare Byki  59:49 (17:10, 8:13, 
16:6, 18:20)

Thunder - Last Minute  84:49 (17:10, 19:11, 
21:11, 27:17)

Tabela
1.Thunder Łowicz    8
2.MS Jobs Sochaczew    7
3.Socho Rockets    6
4.Last Minute Żyrardów    5
5.Stare Byki Sochaczew    5
6.Air Chopin Sochaczew    4

Sochaczewska Liga Koszykówki

Rozpędzeni gromowładni

Występujący w lidze ka-
detów młodszych WOZ-
Kosz koszykarze Ogrod-
nika rozpoczęli rundę 
rewanżową od wysokiej po-
rażki z żyrardowską Trójką. 
Gospodarze tylko w pierw-
szej kwarcie potrafili na-
wiązać wyrównaną walkę 
z rywalami. W pozostałych 
wyraźnie im ustępując.

UKS Ogrodnik Socha-
czew - UKS Trójka OSiR 
Żyrardów  63:104 (16:24, 
13:26, 12:27, 22:27)
Jakub Gałecki (12), Antoni Hilchen (12), Michał 
Dorociak (12), Patryk Garus (8), Przemysław 
Stefański (7), Jakub Jeżak (4), Marcin Kubiak 
(2), Kamil Nowak (2), Paweł Romanowski 
(2), Dominik Walicki (1), Jacek Jaskólski (1), 
Jan Piłka

Tabela
1.MKS Pruszków   6-0
2.Trójka Żyrardów   5-1
3.UKS 1 Ciechanów   4-2
4.Ogrodnik Sochaczew   2-4
5.SKK Siedlce    2-3
6.Lay-Up Białołęka   1-4
7.Basket Legionowo   0-6

Zaproszenie na treningi

Pełną parą ruszają tre-
ningi sekcji koszykówki. 
Trener Adam Hilchen za-
prasza na zajęcia:

Dziewczęta 1997-2000
poniedziałek (17.00-

18.30) i wtorek (19.00-20.30) 
- hala ZSO im.Chopina So-
chaczew 

piątek (15.00-16.30) - 
hala MOSiR ul. Kusociń-
skiego

Chłopcy 1997-2000
poniedziałek, środa 

(19.00-20.30) oraz piątek 
(18.30-20.30) - hala MOSiR 
ul. Kusocińskiego

Dziewczynki i chłopcy 
2001-2004

środa (16.30-18.00) - 
Gimnazjum nr 1, piątek 
(16.30-17.30) - hala MOSiR 
ul. Kusocińskiego

Dziewczynki i chłopcy 
2005-2007

Rusza nabór, więcej in-
formacji pod numerem tele-
fonu 504-873-757.

Rozpoczęli od porażki

Już w najbliższą sobo-
tę (25.01) szykuje się kolej-
ny najazd wojowników na 
sochaczewską halę MOSiR 
(ul. Kusocińskiego). 

Przyczyną jest 52ALM-
MA mająca tym razem ran-
gę Pucharu Polski Central-
nej. Początek jak zwykle 
emocjonujących zawodów 
przewidziano na godzinę 
10.00.

Kolejny najazd
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Sochaczewski 
zamek książąt ma-
zowieckich nie ma 
szczęścia do Szwe-
dów. Wzniesiony 
w XIV wieku, już 
podczas Potopu 
(1655 - 60) znisz-
czony został przez 

wojska Karola Gu-
stawa. Co prawda jakoś tam odbudo-
wany, widać nie był już wystarczająco 
obronną twierdzą, skoro rozbili go po-
nownie Prusacy w końcówce XVIII wie-
ku. Od tej pory świecił resztkami cegla-
stego uzębienia, jak spróchniała jama 
gębowa pańszczyźnianego chłopa.

Jego losem znów zainteresowali się 
Szwedzi na początku lat 90., chcąc zain-
westować w ruinę. Jednak ówczesne wła-
dze miasta odrzuciły propozycję, obawia-
jąc się słusznie, że, gdy tamci się na górze 
umocnią i obwarują, trudno będzie ich wy-
kurzyć, bo przecież strzelać do własnych 
zabytków nie będziemy. Padały też wtedy 
propozycje radnych, abyśmy to my zamek 
odbudowali i w razie czego tam bronili się 
przed szwedzkimi kolubrynami, chociaż 
wiadomo, że Szwedki raczej na takie nie 
wyglądają. 

Ostatecznie, z braku kasy, projekt 
upadł, ale, jak wiemy, pojawił się powtórnie 
kilka lat temu. I wtedy ponownie zjawili się 
Szwedzi. Jaki jest tego efekt, wszyscy wiemy 
- armat nie było, a mury się kruszą. Całe 
szczęście, że u podnóża góry mamy w am-
fiteatrze zgrabną atrapę, więc póki co bę-
dzie można ją turystom prezentować. Nie 
wydłubią też żadnej cegły, bo są one nama-
lowane. Całe szczęście żeśmy jej do tej pory 
nie rozebrali, czego wielu się domagało.

Swoją drogą atrapa też powstała wiele 
lat temu i nic się nie sypie, najwyżej łuszczy. 
Tak czy owak mamy jakieś wyjście awaryj-
ne. Może jest to okazja, aby nam w ramach 
gwarancji całą warownię machnęli. A jak 
nawet potem zaprawa się posypie, to i tak ja-
kaś korzyść będzie, zwłaszcza dla tych inwe-
stujących w budownictwo jednorodzinne.

A propos warownych tradycji, coraz bar-
dziej rozpowszechnia się w Polsce moda na 
ogrodzane częstokołami i zwodzonymi mo-
stami cepelie dla turystów. Najbliższą mamy 
w Białyninie. Może by więc nasze wzgórze 
otoczyć drewnianym częstokołem z zaostrzo-
nych bali. Będzie taniej i bezpieczniej, bo żad-
nej cegły nikt już nie wydłubie. Tyle że przy 
naszym szczęściu zalęgną się zaraz korniki.

Sławomir Burzyński
slawomirburzynski@spoko.pl 

Wtorek, 14 stycznia

 Minister Arłukowicz, po 
dwóch latach urzędowania, obiecał 
przed kamerami telewizji, że w trzy 
miesiące skróci, na życzenie premie-
ra, kolejki do lekarzy. Będzie czyhał 
na chorych przed recepcją? Tymcza-
sem górale pomstują, że przez po-
myłkę skrócił kolejki na Kasprowy.

 Zaprezentowała się też w me-
diach nowa rzecznik rządu Donal-
da Tuska, Małgorzata Kidawa-Błoń-
ska. Wyznała, że jako rzecznik będzie 
mówić zawsze prawdę i tylko prawdę. 
Jeśli tak, długo się nie utrzyma, chyba 
że to część scenariusza nowego filmu 
jej męża, Jana Kidawy-Błońskiego.

Środa, 15 stycznia
 Z kolei minister pracy Włady-

sław Ksiniak-Kamysz ogłosił, że rząd 
ma zamiar wprowadzić specjalne 
bony w wysokości około 7,5 tys. zł, na 
które będzie mogła liczyć osoba, która 
znajdzie pracę w miejscowości odda-
lonej co najmniej o 80 km od swojego 
miejsca zamieszkania. Sochaczewia-
nie pracujący w stolicy będą się mu-
sieli przeprowadzić do Łowicza.

 W Białymstoku odkomuni-
zowano pomnik Bohaterów Ziemi 
Białostockiej. Zabiegi te spowodo-
wały, że pomnik pozostał przy sta-
rej nazwie. Orzeł dostał tylko koronę, 
a obelisk napis: „Bóg, honor, ojczy-
zna”. U nas można by podobnie zro-
bić z zagrożonym parkiem Armii Lu-
dowej i na każdej ławce wyskrobać:  
„bełt, humor, swojszczyzna”.

Czwartek,  

16 stycznia

 Białystok jest teraz medialnie 
na topie, bo ciągle komentowana jest 
także szeroko likwidacja wydziału fi-
lozofii na tamtejszym uniwersytecie. 
Ciekawostką jest, że temat ten wy-
wołał paradoksalnie duże parcie śro-
dowisk nauczycielskich na wprowa-

dzenie filozofii do liceów. Filozofia 
bowiem, zdaniem zwolenników tego 
projektu, odpowiada na fundamen-
talne pytania, otwiera umysły i wy-
rabia kulturę myślenia. To prawda, 
zwłaszcza o tym jak zapisać w smsie 
dogmaty filozofii Kanta.

 Sensacyjna informacja jaka 
ukazała się w mediach: „ Pijani rodzi-
ce opiekowali się czwórką pijanych 
dzieci.” No i o co chodzi, przecież się 
opiepiekokowali...

Piątek, 17 stycznia
 Mieszkaniec Radzynia Pod-

laskiego chciał się wybrać w gości. 
Ponieważ coś tam wcześniej wypił, 
jako porządny obywatel,  postano-
wił sprawdzić swój stan trzeźwości. 
Udał się więc na komisariat policji, a 
tam okazało się, że ma w organizmie 
ponad promil alkoholu. Pech w tym, 
że przyjechał tam samochodem, któ-
ry zaparkował pod samymi drzwia-
mi. Za obywatelską postawę zabrano 
mu prawo jazdy i stanie przed sądem 
z możliwością dwóch lat pozbawienia 
wolności. I chciej tu człowieku do-
brze!
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Zamek dla korników

MAŁE PIWO

Nr 711

Wójt Orliński twórczo wykorzystuje minione hasła

 KRONIKA TOWARZYSKA

„Echo Powiatu” nr 47 (788)

„Echo Powiatu” nr 2 (794)

„Wieści z ziemi sochaczewskiej” 6 (43)

- I sensownego pisania.

- Asia jak widać bardzo się starała.

- Przywidziało się komuś.

Podczas konkursu skoków narciarskich w ra-
mach Pucharu Świata w Zakopanem, na trybunach 
pośród innych powiewały i widoczne były na szkle 
biało-czerwone flagi z napisami: Łowicz, Żyrardów 
a nawet Wyszogród. Niestety Sochaczewa nie było. 
A szkoda, bo wystarczyłoby uszyć taką chętnym, 
dać im delegacje i niech jeżdżą po sportowych im-
prezach transmitowanych przez telewizję. Lepszej 
promocji miasta nie wymyślimy. Była nawet Nowa 
Wieś, więc dlaczego nie Nowa Sucha?

Wpadł mi w ręce stary numer „Ziemi Sochaczew-
skiej” z grudnia 1993 roku, a więc niestety już sprzed 
20 lat. I tu łza wzruszenia w oku się zakręciła, bo zna-
lazłem w nim informację o aukcji prac sochaczew-
skich plastyków, którą zorganizowałem wspólnie z 
Januszem Pietrzakiem. Odbyła się ona w szkole mu-
zycznej, a poprowadził ją nieodżałowany, znakomi-
ty aktor Wojciech Siemion. A teraz cytat: „Zgroma-
dzoną ze sprzedaży obrazów kwotę przeznaczono na 
pomoc oddziałowi dziecięcemu Szpitala Rejonowe-
go w Sochaczewie. Z aukcji zebrano ponad 10 milio-
nów (!) złotych”. Na zdjęciu ilustrującym tekst zosta-
łem uwieczniony w krawacie i marynarce, którą mam 
do dziś. Dyrekcji placówki, ku pamięci, zwracam zaś 
uwagę na fakt, że razem z Januszem sypnęliśmy wtedy 
szpitalowi po pięć milionów. Więcej niż Owsiak!

Krajan  

- Słuchajcie kochani.  
    Dziękujecie?!

- DZIĘKUJEMY!!!

- Lotom, lotom!


